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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA VINT-I-CINC DE GENER 

DE DOS MIL QUINZE 

Quan són les 20.00 hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de 
la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el ple de 
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha 
repartit.  

Són presents en el moment de començar la sessió: 

Sr.  Carles Pàramo i Ponsetí    Primer tinent d'alcalde 
Sr.  Francesc Giner i Ballesta   Segon tinent d'alcalde  
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez  Tercer tinent d’alcalde 
Sr. Marc Danés i Zurdo    Regidor  
Sra. Anna Jorquera i Navarro   Regidora 
Sr. Fèlix Llorens Palou    Regidor 
Sr. Joan Plana i Sagué    Regidor 
Sr. Èric Ibáñez i Martín    Regidor 
Sra. Verónica Medina i Flores   Regidora 
Sr. Gerard Teixidó i Rivera   Regidor 
Sr Antonio Rodríguez López   Regidor  
Sr. Manel Escobar Yegua   Regidor  
Sr. Àngel Tarrero González    Regidor 
Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 
Sr.  José Antonio Valdera Martín   Regidor 

 

Són absents havent excusat la seva absència: 

Sra. Olga Simarro Rojas    Regidora 

 

També hi assisteixen: 

Senyor Ernest Ruiz Garcia   Interventor municipal de la corporació 

Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna  Tècnica en Administració General 

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació. 

Un  cop  l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es  

prenen  els acords que  es detallen. 
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01.- APROVACIÓ D'ACTES DE SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS: 

 
- Sessió extraordinària del dia 2 de novembre de 2015 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l'acta tal 

com ha estat redactada. 

 
 
 
02.- INFORMACIÓ DE L'ALCALDIA 
 

DECRETS 

 

TOTAL DECRETS= 155 

 

Contingut ECONÒMIC 32 

Contingut URBANÍSTIC 45 

Contingut GENERAL 78 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

 8 Reunions de treball 

 1 Consells Executius PORT  

 3 Meses de Contractació  

 3 Juntes de Govern Local  

 1 Consell Administració ROSESNET  

 1 Junta de Portaveus 

 1 Comissió Informativa 

 1 Ple 

 Aperitiu Nadal amb personal de PRODER 
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VISITES REBUDES A ROSES 

 

 12 visites 

 

ACTES A ROSES 

 

 Festa del Tió gegant (plaça del TMR) 

 Pica- pica solidari al restaurant "Ca la sogra" a favor de la FRCC 

 Concert de Nadal 2015 "Històries amb Mozart" 

 Preestrena del film «VESTIGIS» d'Ivan Morillo  

 Recepció Reis de l'Orient 

 Reunió caps de colla de Carnaval 

 Sorteig col·locació colles de Carnaval 

 Bus-exposició itinerant «Energytruck» de Gas Natural Fenosa Visita a l'Ajuntament dels 

alumnes de l'Oficina de Català 

 Celebració de l'Any Nou Amazigh 

 Dinar dels col·laboradors dels actes de Nadal (Pessebre, Reis...) 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ  

 

 Noticies i entrevistes a Empordà TV 

 Revista CRAE 

 Xat Empordà 

 Hora de l'alcaldessa 

 Roda de premsa presentació de la programació del TMR 2016 
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FELICITACIONS A EXPRESSAR 

 

 A Nacho  Armillas, pilot del GEN, per l'obtenció de la medalla de bronze en el Mundial 

de motonàutica celebrat a Dubai. 

 A Anna Jòdar per la seva trajectòria del 2015 en ser proclamada campiona de la Lliga 

Femenina 1, de la Supercopa d'Espanya i debutant a l'Eurolliga. 

 A Maverick Viñales al ser considerat el «rookie» de MotoGP 2015, en quedar en 12è en 

el campionat del món. 

 A Eduard Berta en ser proclamat campió d'Espanya com a tècnic de la Selecció 

Catalana de Hanbol. 

 A Pau Alonso en proclamar-se guanyador del 3r Torneig contra rellotge de Mots 

Encreuats, en la modalitat difícil (Crucifiqui'ls). 

 

 

03.- DONAR COMPTE AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE LA RESOLUCIÓ DE L’ALCALDIA 
DE DATA 12 DE NOVEMBRE DE 2015 PER LA QUAL ES RESOL ELEVAR A DEFINITIVA 
L’APROVACIÓ INICIAL DEL DOCUMENT ANOMENAT “PROJECTE D’ORDENACIÓ DE LA 
ZONA VERDA DEL CASTRUM VISIGÒTIC, AL CARRER DE LA PUJADA AL PUIG ROM, 

117-119”, D’INICIATIVA MUNICIPAL. 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta i llegeix la proposta del 

tenor literal següent:  

Antecedents  

1. Amb data 12 de novembre de 2015, mitjançant Resolució de l’Alcaldia núm. 3635/15, es 

resol: 

“Antecedents 

1. El Ple de l’Ajuntament del 31 d’agost de 2015 acorda: 

1) Aprovar inicialment el document anomenat “Projecte d’ordenació de la zona verda 
del castrum visigòtic, al carrer de la Pujada al Puig Rom, 117-119” de Roses, 
d’iniciativa municipal, redactat el maig de 2014 per l’arquitecta municipal, cap del 
Departament de Projectes Urbans i Habitatge de l’Àrea d’Urbanisme, que compta 
amb un pressupost d’execució per contracte de 51.150,97 € (21% d’IVA inclòs) 
autenticat pels serveis tècnics municipals amb la referència 1DUN, de data 
26.05.2014. 
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2) Sotmetre-ho a informació pública, pel termini de 30 dies (hàbils) i  en  el supòsit que 
no es presentin al·legacions en el termini d’informació pública, el Projecte s’entendrà 

aprovat definitivament sense necessitat d’adoptar cap altre acord. 

2. En compliment de l’esmentat acord,  l’aprovació inicial se sotmet a informació pública, 
pel termini de 30 dies (hàbils), mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de la 
Província de Girona, núm. 179 del 16 de setembre de 2015, en el diari de difusió 
comarcal  El Punt del 10 de setembre de 2015, en el tauler d’edictes electrònic (e-
tauler) de la web de l’Ajuntament (www.roses.cat). 

Durant l’esmentat període d’informació pública no s’ha presentat cap reclamació ni 

al·legació al respecte. 

Fonaments de dret 

Primer.  Pla d’ordenació urbanística municipal (POUM) de Roses (DOGC núm. 5682, de 30      

de juliol de 2010). 

Segon. Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010), modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 

febrer (DOGC núm. 6077, de 29.02.2012).  

Tercer. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 

d’urbanisme (DOGC núm. 4682, de 24.07.2006). 

Proposta de resolució  

Per tot això, es proposa a l’Alcaldia: 

1. Elevar a definitiva l’aprovació del document anomenat “Projecte d’ordenació de la zona 
verda del castrum visigòtic, al carrer de la Pujada al Puig Rom, 117-119” de Roses, 
d’iniciativa municipal, redactat el maig de 2014 per l’arquitecta municipal, cap del 
Departament de Projectes Urbans i Habitatge de l’Àrea d’Urbanisme,  que compta amb 
un pressupost d’execució per contracte de 51.150,97 € (21% d’IVA inclòs) autenticat 
pels serveis tècnics municipals amb la referència 1DUN, de data 26.05.2014, aprovat 

inicialment pel Ple de l’Ajuntament del 31 d’agost de 2015. 

2. Publicar-ho al Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el tauler d’edictes electrònic 

(e-tauler) de la web de l’Ajuntament www.roses.cat. 

3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament. 

4. Comunicar-ho al Departament d’Intervenció  per al seu coneixement i efectes. 

Roses, 12 de novembre de 2015.= El regidor responsable de l’Àrea d’Urbanisme i Medi 

Ambient. Signat. Carles Pàramo i Ponsetí. 

Resolució 

http://www.roses.cat/
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En ús de les facultats conferides a aquesta alcaldia per l’article 21 de la Llei 7/85, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local i l’article 53 del DL 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, dono la meva 

conformitat a la present proposta i la converteixo en resolució. 

QUE S’ACOMPLEIXI                                   

Roses, 12 de novembre de 2015.= L’alcaldessa presidenta. Signat. Montse Mindan i 
Cortada.- Davant meu. El secretari general. Signat. Francisco L. Muñoz Cameo. 

Exp.3073/14.” 

2. La Comissió Informativa del Ple de l’Ajuntament de l’11 de gener de 2016 ha emès un 

dictamen al respecte. 

3. Amb data 13 de gener de 2016, el regidor responsable de les Àrees d’Urbanisme i de Medi 

Ambient, Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte. 

Resolució 

El Ple de l’Ajuntament adopta el següent  

ACORD: 

 

1. Donar compte de la Resolució de l’Alcaldia núm. 3635/15 de data 12 de novembre de 2015 
per la qual es resol elevar a definitiva l’aprovació inicial del document anomenat “Projecte 
d’ordenació de la zona verda del castrum visigòtic, al carrer de la Pujada al Puig Rom, 117-
119” de Roses, redactat el maig de 2014 per l’arquitecta municipal, cap del Departament de 
Projectes Urbans i Habitatge de l’Àrea d’Urbanisme,  que compta amb un pressupost 
d’execució per contracte de 51.150,97 € (21% d’IVA inclòs) autenticat pels serveis tècnics 
municipals amb la referència 1DUN, de data 26.05.2014, aprovat inicialment pel Ple de 
l’Ajuntament del 31 d’agost de 2015.= Exp.3073/14 – ref.:PU14006OT. 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

Sr. Carles Pàramo.- Exposa que aquest projecte es va tractar en el Ple en data 31 d'agost en el 
qual es va fer l'aprovació inicial. A partir d'aquí, es van fer totes les actuacions pertinents: es va 
enviar a informació pública, al tauler d'anuncis, al BOP i a alguns dels diaris de major difusió de 
les comarques de Girona. Ja que durant la informació pública no s'ha presentat cap al·legació, 
l'Alcaldia ha fet la resolució d'aprovació definitiva. 

Això significa que, a partir d'ara, s'iniciaran les obres per a l'adaptació d'una finca que - si no 
recorda malament va ser cap al 1996- l'Ajuntament va comprar, amb la finalitat, precisament, 
d'obrir aquest camí. Tot i que, degut a diverses vicissituds, l'obra s'ha anat ajornant, finalment 
es podrà donar accés a la zona de les restes arqueològiques del castrum visigòtic. Aquestes, 
actualment, estan en procés de tornar-se a excavar gràcies a un conveni amb la Universitat 
Rovira i Virgili de Tarragona, amb l'ajut del qual podrem fer visitable tot aquest espai de gran 
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interès. Un interès que no és només de valor històric i monumental sinó que, a més a més, el 
fet de pujar allà dalt, considera, és un gust; ja que des del Puig de les Muralles al Puig Rom es 

tenen unes vistes del poble realment interessants. 

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA 

Sr. Èric Ibáñez.- Demana saber com està el conflicte amb els propietaris de la finca veïna i si 

s'ha solucionat alguna cosa. 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

Sr. Carles Pàramo.- Respon que ignora que hi hagi cap conflicte. Pot ser que hi hagués hagut 
algun malentès, diu, però de conflicte no n'hi cap ni un. I així ho indiquen les proves, ja que hi 
ha hagut un període d'informació pública i no s'ha presentat cap al·legació; la qual cosa  

demostra la conformitat per part dels veïns colindants.  

Aclareix que, aquests veïns, en un principi, tenien expectatives de fer una permuta amb unes 
altres finques que tenen carrer amunt. Aquesta expectativa, que sí era certa, ara és 
d'impossible compliment, ja que el POUM aprovat al 2010, va qualificar aquestes dues 
parcel·les municipals com a zona verda, i això comporta que ara sigui impossible desqualificar-
les per donar compliment a l'expectació dels veïns. Cal tenir en compte que, una zona verda és 
una cosa molt seriosa i és gairebé impossible canviar-la sense una causa justificada i que, 
alhora, aquesta modificació fos acceptada per part del Departament d'Urbanisme de la 

Generalitat de Catalunya. 

Per consegüent, reitera que no hi ha cap conflicte. Sí és cert que hi havia unes expectatives 
que no s'han complert, però aquestes han quedat tancades amb el POUM del 2010, el qual, 

especifica que el grup municipal de Convergència i Unió del moment hi va votar en contra.  

Per tant, aquí només s'està donant compliment a un POUM. 

 

El Ple en queda assabentat.   

 

04.- APROVAR DEFINITIVAMENT L’ANNEX AL CONVENI URBANÍSTIC INTEGRANT DEL 
PLA D’ORDENACIÓ URBANÍSTICA MUNICIPAL (POUM) DE ROSES EN L’ÀMBIT DEL 

POLÍGON D’ACTUACIÓ DE LA QUANA DE DATA 26 DE JULIOL DE 2006. 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta i llegeix la proposta del 

tenor literal següent:  

Antecedents 

1. El Ple de l’Ajuntament del 26 d’octubre de 2015 acorda:  
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1) Aprovar inicialment l’Annex al conveni urbanístic integrant del Pla d’ordenació 
urbanística municipal (POUM) de Roses en l’àmbit del Polígon d’actuació de la Quana 
(conveni del 26 de juliol de 2006) entre l’Ajuntament de Roses i Simonne Léonie 
Carmen Saint Martin, vídua d’André Jean Marc Segalas, de cessió de vialitat de la finca 

amb referència cadastral 5685060EG1758. 

2) Sotmetre-ho a informació pública, pel termini d’un mes, mitjançant la publicació de 
l’esmentat Annex en el Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el tauler d’edictes 

electrònic (e-tauler) de la web municipal (www.roses.cat). 

3) Facultar a l’alcaldessa presidenta per formalitzar la signatura de l’esmentat Annex al 

conveni. 

4) Comunicar-ho a Simonne Léonie Carmen Saint Martin, vídua d’André Jean Marc 

Segalas, per al seu coneixement i efectes. 

2. L’anunci de l’aprovació inicial i el text íntegre de l’Annex al conveni urbanístic, es sotmet a 
informació pública pel termini d’1 mes, mitjançant edicte publicat en el Butlletí Oficial de la 
Província de Girona (BOP) núm. 223 del 19 de novembre de 2015 i en el tauler d’anuncis 

electrònic (e-tauler) de la web municipal (www.roses.cat).  

     Durant l’esmentat període d’informació pública no s’ha presentat cap al·legació. 

3. La Comissió Informativa del Ple de l’Ajuntament de l’11 de gener de 2016 ha emès un 

dictamen al respecte. 

4.  Amb data 13 de gener de 2016, el regidor responsable de les Àrees d’Urbanisme i de Medi 

Ambient, Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte. 

Fonaments de dret 

Primer. Pla d'ordenació urbanística municipal (POUM) de Roses (DOGC núm. 5682 de 
30.07.2010). 

Segon. Articles 25 i 26 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de 
la llei d’urbanisme (DOGC núm. 4682, de 27.07.2006). 

Tercer. Article 104 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el text refós de la 
Llei d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010); modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 

febrer (DOGC núm. 6077, de 29.02.2012).  

Resolució 

El Ple de l’Ajuntament adopta el següent  

ACORD: 

1. Aprovar definitivament l’Annex al conveni urbanístic integrant del Pla d’ordenació 
urbanística municipal (POUM) de Roses en l’àmbit del Polígon d’actuació de la Quana 
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(conveni del 26 de juliol de 2006), entre l’Ajuntament de Roses i Simonne Léonie Carmen 

Saint Martin, vídua d’André Jean Marc Segalas. 

L’esmentat Annex es refereix a la descripció de les finques una vegada cedida i acceptada 
per les parts la cessió (any 2006) i practicada la segregació de la finca amb referència 
cadastral 5685060EG1758, ajustada al topogràfic aportat per l’interessat en el projecte 
d’urbanització redactat per l’arquitecte tècnic Francisco Abarca González l’abril de 2015 (RE 

5614/14.04.2015). 

2. Publicar l’acord de l’aprovació definitiva de l’Annex al conveni en el BOP i en el tauler 

electrònic (e-tauler) de la web municipal. 

3. Notificar-ho a Simonne Léonie Carmen Saint Martin, vídua d’André Jean Marc Segalas, per 

al seu coneixement i efectes. 

4. Comunicar-ho a la Unitat de Patrimoni i de Gestió Tributària (GIS) de l’Ajuntament, pel seu 

coneixement i efectes.= Exp. 3470/15 - PU15002SE 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

Sr. Carles Pàramo.- Explica que en aquesta proposta s'està parlant dels carrers que hi ha entre 
riera de la Quana i per sota de la Urbanització del Puig Rom. Aquesta va ser una de les 
primeres urbanitzacions que es van fer a Roses als anys 50, època en la qual es podia agafar 
un olivar, fer-hi un carrer i ja es podia dir que era una urbanització acabada. En el POUM 
aprovat per primera vegada l'any 1986 i en segona al 1993, es va definir tota aquesta zona com 
a Unitat d'Actuació la Quana i que qualificava un dels solars - concretament fa cantonada- com 

a zona verda. 

Explica que quan es va tramitar el POUM del 2010, referit en el punt anterior, uns senyors 
francesos hi van presentar una al·legació ja que consideraven que no podia ser que el terreny 
que ells havien comprat el 1963 -pensant que quan es jubilessin s'hi podrien fer un xalet i 
podrien venir a viure a Roses-, amb la requalificació que s'havia fet al 2006 es va especificar 

aquesta zona com a zona verda i, per tant, ells demanaven que es reconsiderés. 

Aquests senyors van entrar en negociacions amb els serveis tècnics municipals, arran de les 
qual es va veure que, efectivament, fer una zona verda en aquella parcel·la no tenia cap sentit; 

tot i que sí tenia sentit retallar la parcel·la amb 176 m2, a fi efecte de millorar aquells carrers. 

Per tant es va prorrogar un conveni - del 2006- en què aquests senyors cedien gratuïtament els 
176 m2 de la seva parcel·la a l'Ajuntament per eixamplar el carrer i fer el revol més practicable i, 
alhora, l'Ajuntament deixava de considerar aquella parcel·la com a zona verda. 

Fa un incís per explica que aquestes modificacions són relativament fàcils de dur a terme quan 
s'està tramitant un nou POUM, però no es poden fer quan aquest ja està aprovat. Posa com a 
exemple que vingués alguna persona ara i demanés canviar una zona verda. 
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En definitiva, els serveis tècnics van dictaminar treure aquella zona verda a condició que els 

propietaris fessin donació al poble d'aquests 176 m² i urbanitzessin la vorera. 

Continua exposant que al 2010 es va aprovar el POUM que incorpora aquest conveni i, per 
consegüent, els membres del Ple que composaven el consistori en aquell moment hi van donar 
el seu vistiplau, i és ara quan aquests propietaris volen edificar. En el moment en què es va fer 
el conveni de cessió, aquest no es va perfeccionar - duent-lo al Registre i realitzant determinats 
tràmits- i ara, l'Ajuntament, d'acord amb els informes dictaminats pels tècnics, diu que els 

metres necessaris no són 176 m² sinó 183,33 m². 

El que es fa ara és fer un annex per determinar la variació de metres. De manera que el que 
s'aprova aquí, relata, no és més que reprendre un problema iniciat al 1986 quan es va qualificar 
com a zona verda aquesta finca, al 2006 els serveis tècnics van acceptar que no calia que fos 
zona verda, al 2010 aquest conveni va ser aprovat definitivament pel Ple de l'Ajuntament, i ara 

que s'ha fet efectiu aquest conveni aprovat al 2010 es tracta d'aprovar aquesta modificació. 

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA 

Sr. Joan Plana.- Exposa que, mantenint la coherència amb el vot que el seu grup va emetre el 
passat 26 d'octubre, aquest serà d'abstenció i no s'oposaran al projecte. Ara bé, sí que és cert 
que, per normal general i com ja van esmentar en el seu moment, no consideren que sigui una 
bona norma general treure zones verdes del POUM per fer-les urbanitzables. Tot i que en 
aquest cas concret sí que estan d'acord que, segurament, la zona no és assequible ni útil per 
desenvolupar-hi una zona verda, si es pren, per exemple, un criteri internacional com el que es 
va establir al Congrés d'Estambul de 1996 referent a assentaments humans que diu que: «un 
espai verd, per ser útil ha de ser assequible i ha d'estar a una distància temps mínima per 
vèncer la distància psicològica que tots tenim i que en cas contrari no facilita el seu ús». Tenint 
en compte la ubicació i dimensions de la finca aquest grup està d'acord en què no és un lloc 

adequat per una zona verda i per tant, com ja ha dit, no s'oposaran al projecte. 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat:  

Vots a favor: Set (7) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, Anna 

Jorquera, Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

Vots en contra: Cap (0)  

Abstencions: Nou (9) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio 
Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Álvarez i José A. Valdera. 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 

com ha estat presentada i s'eleva a acord plenari.  
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05.- APROVAR EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE LA DIPUTACIÓ DE GIRONA I 
L’AJUNTAMENT DE ROSES I AJHOURY DESARROLLOS TURÍSTICOS SA PER 
INSTAL·LAR UN DIPÒSIT D’AIGUA DESTINAT A LA INTERVENCIÓ EN CAS D’INCENDI 

FORESTAL I SERVITUD DE PAS 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta i llegeix la proposta del 

tenor literal següent:  

Identificació de l’expedient 

Proposta relativa a l’aprovació del conveni de col·laboració entre la Diputació de Girona i 
l’Ajuntament de Roses i Ajhoury Desarrollos Turísticos SA per instal·lar un dipòsit d’aigua 

destinat a la intervenció en cas d’incendi forestal i servitud de pas  

Antecedents 

1. Mitjançant RE 14103 de 25 de setembre de 2015 la Diputació de Girona ha tramés un escrit 
en el qual ens informa que en sessió plenària de data 15 de setembre de 2015 va acordar 
aprovar la formalització d’un conveni amb l’Ajuntament de Roses i Ajhoury Desarrollos 
Turísticos SA per instal·lar un dipòsit d’aigua destinat a la intervenció en cas d’incendi 
forestal i servitud de pas. 

2. El conveni preveu la col·laboració entre 3 agents, com són la Diputació de Girona, qui 
assumeix el cost de la instal·lació, el manteniment i l’emplenat del dipòsit mentre duri la 
vigència del conveni, l’empresa Ajhoury Desarrollos Turísticos SA, propietària dels terrenys, 
qui n’autoritza la construcció i cedeix el dret d’ús per a la instal·lació i una servitud de pas a 
favor de l’Ajuntament, qui al seu torn, el posa a disposició de la Diputació i finalment 
recepcionarà la instal·lació, passant a formar part de la infraestructura municipal de lluita 
contra incendis. 

3. La vigència d’aquest conveni és de 20 anys, prorrogable per períodes de 5 anys, a partir 
d’aquell moment.  Una vegada finalitzi la vigència del conveni quedarà sense efecte la 
cessió efectuada, quedant el dipòsit existent incorporat a la propietat. 

4. La ubicació del dipòsit és al paratge anomenat la Torre del Sastre, parcel·la 33 del polígon 6 
del cadastre de finques rústiques, al terme de Roses. Les característiques del dipòsit 
facilitades per la diputació són: 

 Dimensions: El dipòsit té 200 metres cúbics de capacitat, 10 metres de 
perímetre exterior i 3 d'alçada, més la solera, d’uns 40 cm. 1 metre de dipòsit estarà 
enterrat, sobresortint entre 2 i 2,5 metres 

 Capacitat: 200 m3 

 Tipologia:  A base de peces prefabricades de formigó amb impermeabilització 
interna. 

 En una primera fase no es preveu la instal·lació de captació d’aigua per emplenat, 
sinó que s’emplenarà mitjançant cubes. 
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5. Els treballs previstos consisteixen en la construcció del dipòsit, l’arranjament de l’accés 
rodat fins al propi dipòsit, la construcció de dos hidrants amb les seves corresponents 
conduccions i el desbrossament per l’ampliació d’un girador (veure annex I del conveni).  

6. En data 22 d’octubre de 2015 els serveis jurídics han emès un  informe de tramitació.  

7. En data 24 de novembre de 2015, l’enginyer municipal ha emès un informe favorable al 
respecte amb les següents consideracions i conclusions: 

“Consideracions 

En el marc del conveni entre la Diputació de Girona i el Departament d’Interior de la 
Generalitat de Catalunya, fa anys es va construir una xarxa de dipòsits metàl·lics destinats 
a infraestructures per a prevenció i lluita contra incendis, com a punts d’aigua. 

Actualment, d’aquesta xarxa presenta nombrosos problemes de manteniment. Un dels 
dipòsits construïts durant aquesta campanya va ser el que es trobava vora de la carretera 
de Roses a Cala Montjoi. La naturalesa metàl·lica d’aquests dipòsits va comportar 
problemes  de manteniment, per la qual cosa no és operatiu. A partir d’aquí, la zona del 
Parc Natural del Cap de Creus pertanyent al municipi de roses no disposa de punts d’aigua 
de fàcil accés en cas d’incendi, havent de recórrer els bombers en cas de necessitat a punts 
llunyans o a punts d’aigua de propietat privada. 

En el marc del nou conveni es preveu traslladar la ubicació del dipòsit inicial (Mas Marès) a 
una nova ubicació de més importància estratègica de forma que cobreix millor tota la zona 
de costa pertanyent al municipi de Roses i al Parc Natural del Cap de Creus, com és la 
Torre del Sastre. Aquesta nova ubicació permetrà una fàcil accessibilitat al dipòsit tant per 
medis terrestres com per medis aeris i amb condicions de seguretat més adients, això com 
l’accés a l’hidrant associat. Es preveu així mateix l’ampliació de la capacitat del dipòsit 
passant de 120 a 200 metres cúbics. 

Conclusions 

La instal·lació prevista es troba situada en el parc natural de Cap de Creus, (classificada 
com a sòl no urbanitzable, clau 16.4-Parc Natural) una zona amb un alt valor ecològic i 
tanmateix tradicionalment castigada per incendis forestals. 

Des del punt de vista tècnic ambiental, s’informa favorablement la proposta de conveni 
presentada, atès que es considera una iniciativa positiva per millorar les condicions 
generals de protecció en front d’incendis forestals en el municipi, poder disposar en aquesta 
zona d’un dipòsit d’aigua apte per abastir tant vehicles terrestres com helicòpters.”. 

8. Amb data 11 de desembre de 2015, el regidor responsable de l'Àrea d’Urbanisme i Medi 
Ambient, Cales Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte. 

9. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 18 de 
gener de 2016, va emetre un dictamen favorable al respecte. 

Fonaments del dret 
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Primer.  Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local. 

Segon.  Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i 
del procediment administratiu comú; modificada per la Llei 4/1999 del 13 de gener 
(BOE núm. 285 de 27 de novembre de 1992). 

Tercer.  Llei 3/2010, de 18 de febrer, de prevenció i seguretat en matèria d’incendis en 
establiments, activitats, infraestructures i edificis. (DOGC núm. 5584 de 10 de març de 

2010). 

Quart.   Llei 4/1998, de 12 de març, de creació del parc natural del Cap de Creus. (DOGC núm. 
2641-01.04.1998) 

Cinquè.  Resolució MAH/2618/2006, de 28 de juliol, per la qual es fa públic l’acord de govern de 
20 de juny de 2006, pel qual s’aprova definitivament el Pla especial de protecció del 

medi natural i del paisatge del Parc Natural de Cap de Creus. 

Sisè.   L’Acord GOV/112/2006, de 5 de setembre, pel qual es designen zones d’especial 
protecció per a les aus (ZEPA) i s’aprova la proposta de llocs d’importància comunitària 
(LIC), defineix quins són els habitats i les espècies d’interès comunitari del Parc 

Natural. 

Setè.    Decret 328/1992, de 14 de desembre, pel qual s’aprova el Pla d’espais d'interès 

natural. 

Vuitè.     Article 564-3 del llibre Cinquè del Codi Civil de Catalunya. 

Novè.   Article 303 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres 
i activitats i serveis dels ens locals (ROAS) (DOGC núm. 2066 de 23 de juny de 1995). 

Resolució 

El Ple acorda: 

1. Aprovar del conveni de col·laboració entre la Diputació de Girona i l’Ajuntament de Roses i 
Ajhoury Desarrollos Turísticos SA per instal·lar un dipòsit d’aigua destinat a la intervenció en 
cas d’incendi forestal i servitud de pas. 

2. Facultar a l’Alcaldessa presidenta per a la signatura del conveni a dalt esmentat i quants 
documents siguin necessaris per a la seva execució. 

3. Publicar-ho al Butlletí Oficial de la Província de Girona, en el tauler d’anuncis de la 
corporació i a la web de l’Ajuntament www.roses.cat . 

4. Trametre l’acord i una còpia del conveni a la Direcció General d’Administració Local del 
Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya. 

5. Notificar l’adopció d’aquest acord a la Diputació de Girona amb el benentès que la 
formalització d’aquest conveni no l’eximeix de la tramitació urbanística que correspongui. 
Exp. 4805/2015**. 

http://www.roses.cat/


 

Codi de validació: 8ac9f09a-6d6b-4885-a44f-aa79b649653e  14 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

Sr. Carles Pàramo.- Explica que en aquest Conveni l'Ajuntament fa d'intermediari de les 
necessitats que tenen els bombers, els quals a través de la Diputació de Girona - ens 
competent en temes d'extinció d'incendis- han demanat a l’empresa Ajhoury Desarrollos 
Turísticos SA - propietària dels terrenys de la finca de la torre del sastre- poder ubicar-hi un 
dipòsit per proveir, en cas d'incendi, als helicòpters que operen en les tasques d'extinció 

d'incendis.   

Per tant, la proposta que aquí es presenta, per una banda és per aprovar un conveni en el qual 
l'empresa Ajhoury Desarrollos Turísticos SA ofereix gratuïtament el dret de superfície de l'espai 
que ha d'ocupar el dipòsit, així com els accessos tant de les canonades que han de pujar 
l'aigua com dels camions que hi han d'arribar; i per l'altra, la Diputació de Girona es fa càrrec de 

fer l'obra, així com d'adequar l'entorn a fi efecte de fer aquest dipòsit operatiu.  

I la figura de l'Ajuntament, reitera, és de la de vetllar perquè tot això es faci ben fet. Així mateix, 

Desarrollos Turísticos SA fa el conveni de cessió de l'ús de superfície amb l'Ajuntament. 

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA 

Sra. Verònica  Medina.- Referent a aquest punt diu que queda clar que és una petició dels 
professionals per tal de millorar les mesures de seguretat a la nostra ciutat i, per tant, comptarà 

amb el suport del seu grup municipal. 

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS 

Sr. José M. Álvarez.- Des del grup municipal de Ciutadans, consideren que les necessitats del 
companys forestals i bombers són les seves necessitats i, per tant, tot el que sigui establir unes 
millores per a tothom serà fantàstic i en conseqüència el seu grup municipal hi estarà d'acord. 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

Sr. Carles Pàramo.- Afegeix que, en la seva intervenció anterior, s'ha oblidat de fer esment al 
vistiplau del Parc Natural del Cap de Creus, la qual cosa vol dir que la proposta ha estat 

informada també per ells.  

A més a més aclareix que quan ha dit que la situació en el mapa era al coll no vol que ningú es 
pensi que es trencarà l'encant d'aquell indret, on hi ha un ametller que és sempre el primer de 
florir. Especifica que el dipòsit no està ben bé al coll; sí que s'hi entra per allà però es desplaça 
muntanya amunt fins a un desnivell de 20 metres, de manera que no interromprà la visió 

idíl·lica d'aquell espai. 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
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06.-  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC-AM I LA RESTA DE GRUPS 
QUE S'HI VULGUIN AFEGIR PER A LA DIGNITAT HISTÒRICA EN ELS RETRATS DELS 
PRESIDENTS DE LA GENERALITAT DE LA SALA DE PLENS DE ROSES 

El senyor Joan Plana, del Grup Municipal d'Esquerra Republicana de Catalunya-AM, presenta 
la proposta que és del tenor literal següent:  

Abans de passar a la lectura de la moció fa un incís i explica que hi ha hagut un canvi de nom i 
un petit canvi de redactat en el preàmbul per acord amb el grup municipal de Convergència de 
manera que el nom passa a ser, ara  moció presentada pel grup municipal d'ERC-AM i 
Convergència i els altres grups que s'hi vulguin afegir contemplant l'oportunitat de donar 
caràcter històric a l'exposició dels retrats dels presidents de la Generalitat de la Sala de Plens 

de l'Ajuntament de Roses. 

- Atès que l'Ajuntament de Roses exposa a la sala de plens retrats dels presidents de la 

Generalitat de Catalunya. 

- Atès que ara mateix la seqüència de retrats exposats comença a partir de la presidència de 

Jordi Pujol i Soley (1980-2003) i fins a l'actualitat. 

- Atès que malgrat és obvia la impossibilitat d'exposar els 130 presidents que ha tingut la 
institució de la Generalitat fins als nostres dies, entenem que la decisió d'exposar només els 
presidents que varen exercir la seva funció després de 1980 no respon a cap criteri històric 

lògic. 

- Atès que creiem que tant per un criteri de proximitat temporal, com per influència directa 
respecte a l'actual institució, com per dignitat històrica, l'opció més lògica és exposar els 
presidents de la Generalitat contemporània (la que es va restablir el 1931 i que ha estat vigent 

fins avui en dia). 

- Atès que segons aquest criteri, falta exposar les imatges dels presidents Francesc Macià, 
Lluís Companys, Josep Irla i Josep Tarradellas, els presidents que coincideixen amb les etapes 
de restabliment de la Generalitat, de defensa de la institució davant de les amenaces més 
serioses que mai ha hagut d'afrontar i de manteniment de la mateixa a l'exili. 

- Atès el ferme compromís que ha tingut sempre aquest ajuntament en el restabliment de la 
memòria i la dignitat històrica d'aquells que han lluitat en el passat per la llibertat i per les 
institucions d'autogovern d'aquest país. Un compromís que al mes d'octubre va ser reafirmat 
per aquest ple en aprovar una moció en suport del restabliment de l'honor a la figura del 

president Lluís Companys. 

- Atès que arran del nomenament del nou president de la Generalitat, Carles Puigdemont, 
caldrà afegir un nou retrat, cosa que genera una oportunitat idònia per obrir el debat sobre 

aquesta qüestió. 

Per tot això, es proposa al ple de Roses el següent  
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ACORD: 

PRIMER. Instar al govern de Roses a emprendre les accions pertinents per tal de restablir la 
dignitat històrica dels presidents de la Generalitat que varen ostentar aquest càrrec entre 1931 i 
1980 determinant com data a partir de la qual s'exposen els seus retrats a la sala de plens la 

restauració de la Generalitat l'abril de 1931. 

SEGON. Com a conseqüència del primer punt, col·locar els retrats dels presidents Francesc 

Macià, Lluís Companys, Josep Irla i Josep Tarradellas al costat dels actuals retrats exposats.  

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

Sr. Joan Plana.- Explica que l'objectiu principal de la moció és completar la seqüència de fotos 
dels presidents exposades a la Sala de Plens i començar l'esmentada seqüència segons el que 
ells entenen amb un criteri més lògic i més just – amb la restauració de la institució 

contemporània l'abril de 1931.  

Aquesta proposta té una doble vesant: la primera, amb una certa voluntat de restablir o 
dignificar figures històriques molt importants per aquest país com els presidents de la República 
o de l'exili i també el de la restauració de l'any 1977, el president Tarradellas; la segona funció, 
és didàctica ja que la Sala de Plens no només és per a la celebració de plens sinó que també 

s'hi fan les visites totes les escoles del municipi, s'hi fan xerrades, actes… 

Per tant, entenen que és un element didàctic, adequat per una institució democràtica com és 
aquest Ajuntament, el fet de poder exposar el conjunt de presidents de la Generalitat de 

manera que serveixi com a fil conductor per explicar la història d'autogovern d'aquest país.  

I de fet, diu, els ajuntaments, com és el cas del nostre, són també una eina d'autogovern des de 
la base i, per tant, el seu grup municipal entén que seria adequat, coherent i pos itiu tirar 

endavant aquesta iniciativa. 

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR 

Sr. Manel Escobar.- El seu grup municipal no veu la necessitat de posar més fotos de les que ja 
estan penjades a més de la del Molt Honorable president Sr. Puigdemont; tot i que, recorda, 
que no va jurar ni prometre la Constitució. De fet, relata que, en el seu discurs d'investidura va 
dir alguna cosa així com: 'que es devia al poble de Catalunya i res més'. Ara bé, agradi o no a 
aquest grup municipal, el senyor Puigdemont forma part de la història i serà el proper president 

de la Generalitat per la qual cosa se l'ha de respectar en la seva manera i forma. 

No obstant això, el que sí s'hauria de dir i al què donaria suport el seu grup municipal és al 
reconeixement que la democràcia i llibertat que tenim en aquest país - i diu: «mi país, está 
claro, es España»- ens l'ha donat un senyor que es diu Juan Carlos I, que va ser el rei, i que va 
donar aquesta llibertat i democràcia que avui dia tots tenim i de la qual podem gaudir.  Recorda 
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que el seu retrat estava penjat en aquesta Sala, i que quan es va fer la reforma de l'Ajuntament 

es va treure.  

Per la qual cosa, aquest regidor considera que s'hauria de tornar a tenir, ara mateix, no només 
el retrat del rei Juan Carlos I sinó també el del rei Felip VI, ja que han donat una estabilitat a 
aquest país. Considera que tenim una monarquia parlamentaria constitucional, la qual és un 

model a seguir, no només a nivell d'Europa sinó també a nivell de tot el món. 

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS 

Sr. José M. Álvarez.- Recorda que 25 de juliol de 2014, el senyor Jordi Pujol va reconèixer 
haver amagat diners públics a hisenda; i això s'anomena: defraudador d'hisenda. Diu que el 
senyor Pujol tenia uns quants milions guardats a Andorra. 

Relata que, el dia 29 de juliol, l'ex-president Mas i el senyor Jordi Pujol van tenir un encontre on 
es va decidir que el senyor Pujol renunciés al despatx que tenia i al títol honorífic que 
ostentava. Posteriorment, el conseller senyor Francesc Homs, va considerar que hauria de 

renuncia, també, al títol de Sr. Molt Honorable i a la medalla d'or. 

Per tot això, aquest regidor no considera que en aquest cas siguin adients els conceptes,  

esmentats anteriorment, dignificar o didàctic.  

Personalment, com a mestre d'escola que és, s'imagina una possible situació entre dos 
alumnes de cinquè. Posa d'exemple en Pere preguntant a la Tània: 'qui és aquest senyor que 
està aquí al darrera una mica pelat igual que el mestre Josep Álvarez'. A la qual cosa la Tània 
respondria que es tracta del senyor Pujol i la reacció d'en Pere seria de reconèixer-lo com el 
senyor que no pagava, el que va defraudar a hisenda o el que amagava el diners per tot el món 
i que, tot i haver passat molts anys i no se li ha fet res. I sorprès, l'alumne Pere podria dir que 
en canvi, al seu pare, per haver deixar de pagar 50 euros a hisenda se li van embargar els 

comptes.  

És per això que no considera que sigui didàctic sinó que, reitera, es tracta d'un defraudador a 
hisenda i, per tant, no hauria d'estar en aquesta Sala. I a part del fet que es tracti d'un 
presumpte defraudador, no vol entrar a parlar a més a més: ni del 3%, ni de les dietes, ni 
tampoc de les 15 seus embargades. Repeteix i incideix que parlar del senyor Pujol és parlar 

d'un defraudador d'hisenda confés. 

Dirigint-se als regidors, els pregunta és si realment permetran que un defraudador d'hisenda 

estigui en aquesta Sala representant al poble de Roses. 

Continua la seva intervenció fent referència a paraules del senyor Carles Puigdemont com 
'España és una cloaca, los invasores…'. I es pregunta si una persona que no representa la 
totalitat dels catalans pot representar-nos aquí, a la qual cosa el ponent considera que no, ja 
que no és un senyor moderat. De fet, diu, s'imagina al senyor Puigdemont com un capità 

vaixell, en un naufragi, dient 'que se salven los últimos los invasores '.  
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Reitera que el seu grup municipal no està d'acord en què certs senyors estiguin en aquesta 
Sala, i sobretot un defraudador d'hisenda confés. Insisteix i torna a repetir que és confés 
perquè ha sigut el mateix senyor Pujol qui ho ha confessat. I es refereix, també, a altres casos 
com per exemple al senyor Carod Rovira i de si es tractava del 5 o el 10%; o al senyor Maragall 
pel 3%… Per tant, no són presumpcions. I dirigint-se a la sala i als regidors de Gent del Poble i 
d'Esquerra Republicana els torna demanar si consideren que això és una representació 

didàctica.  

Per tot això manifesta que el seu grup municipal hi votarà en contra. 

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ DEMOCRÀTICA DE CATALUNYA 

Sr. José A. Valdera.- Expressa que el seu grup municipal no hi està en contra ni tampoc té cap 
inconvenient en què es mostrin totes les fotografies dels presidents que ha tingut la Generalitat. 
De la mateixa manera com tampoc tindrien cap inconvenient en el fet que, en comptes de 
parlar de presidents, es parlés dels alcaldes que ha tingut el municipi de Roses durant la 
transició democràtica, o dels presidents del Govern de l'Estat Espanyol, en el cas que es  

volgués fer encara més didàctic. 

Ara bé, sí que estan en la mateixa línia que el regidor del Partit Popular, senyor Manel Escobar, 
no en quant a agrair el sistema democràtic que tenim al rei Joan Carles I ni per una qüestió 
d'estabilitat, sinó perquè la Llei i en concret el Reial decret 2568/1986, diu: «que en un lloc 
preferent de la sala de plens hi ha d'haver el retrat el cap d'Estat». Incideix que actualment el 
cap d'Estat és Felip VI i, per tant, per donar compliment al que estableix la normativa, la qual 
únicament estableix que hi ha d'haver l'esfinx de Felip VI, el seu grup estaria d'acord en què 

aquest també figurés a la Sala de Plens i es fes complir, així, el que estableix la normativa. 

Per tant, repeteix que no tenen inconvenient en què hi hagi retrats, com tampoc tindrien 
inconvenient en que hi hagués tots els retrats que han comentat, però el que sí demanarien és 

que el Ple de l'Ajuntament de Roses complís la normativa legal actualment vigent. 

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 

Sr. Marc Danés.- En aquest cas, diu, no divagarem. Ens centrarem en el què diu la moció que 
és si els quatre retrats que manquen, de quatre presidents de la Generalitat, s'han de penjar o 
no. Els quatre presidents: Francesc Macià, Lluís Companys, Josep Irla, Josep Tarradellas. I  per 
tant, el vot de Convergència serà favorable. Igualment, reitera que no s'ha de debatre res més 

perquè la moció només diu això, de manera que no s'ha de debatre res més.  

Explica que aquests quatre presidents han marcat la història del segle XX i, recorda que un 
d'ells, el senyor Lluís Companys, va ser afusellat pel franquisme espanyol; recalcant el fet que 
ha estat l'únic president afusellat de la història del segle XX a Europa. Considera que si això no 
és honorable tenir-ho a la sala de plens que és el lloc on hi ha la voluntat democràtica del 
nostre poble doncs, diu literalment: 'que baixi Déu i ho vegi'; tot i que, manifesta, ell no és 

catòlic practicant. 
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El seu grup, com ha ja manifestat, votarà a favor que es puguin penjar aquests quatre retrats.  
Així mateix, afegeix que al municipi de Roses mancava el carrer de Josep Irla i, fa 4 o 6 anys, 
en fer la nova redistribució del municipi se li va donar una zona preferent, com tothom sap, que 

és la del cementiri municipal. 

De manera que insisteix que el seu grup hi votarà a favor i no entraran en debats que no duen 
enlloc i que tampoc tenen res a veure amb la moció presentada pel grup municipal d'Esquerra 

Republicana i el mateix grup de Convergència. 

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE 

Sr. Francesc Giner.- Exposa que el seu grup municipal tenia previst abstenir-se perquè 
pensaven que era millor que hi hagués el retrat de l'actual president de la Generalitat, però vist   
i havent escoltat algunes de les paraules que s'han dit anteriorment, així com el fet de com es 

parla tant lleugerament de l'actual president, Sr. Puigdemont, ara han decidit votar-hi a favor. 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

Sr. Joan Plana.- Diu que els grups municipals que, al seu parer ha entès, no acabaven d'estar 
d'acord amb la moció, l'han sorprès amb les seves intervencions perquè no han parlat de la 

moció sinó que ho han fet d'altres temes, per exemple de penjar el quadre de Joan Carles I.  

Tornant a l'exemple del senyor José M. Álvarez, no sap segur si en Pere i la Tània entendran 
massa bé perquè està penjat el quadre d'en Jordi Pujol. Però el que sí és cert és que quan en 
Pere li pregunti a la Tània perquè un senyor posat a dit per un dictador - recordant que Joan 
Carles I tampoc va jurar la Constitució Espanyola, perquè no podia, perquè era un rei catòlic 
que ja havia jurat 'Los principios generales del movimiento' i si després hagués jurat la 
Constitució s'hauria convertit en un rei perjuri, cosa que els catòlics no poden tolerar-, aquesta 

sí que no té clara que sigui una qüestió que la Tània sàpiga explicar. 

Tampoc quedaria gaire clar, si els companys de classe d'en Pere i la Tània que - com en tantes 
escoles del nostre país i que puguin tenir origen xilè, italià, alemany... o d'altres països que 
també han viscut dictadures i que després han fet autèntiques transicions democràtiques-, 
països on seria impensable que el cap d'Estat fos nomenat pel dictador sortint, no quedaria clar 
si aquests companys de classe sabrien explicar-ho tot massa bé. En tot cas, però, repeteix que 
aquest no és el contingut de la moció. 

Un altre tema que s'ha exposat, ha estat la foto de Jordi Pujol. És cert que es tracta d'un 
delinqüent confés, qui sí ha confessat haver comès un delicte - potser fins i tot n'ha comés més 
dels que ha confessat- i per això la Generalitat ha près les mesures adequades com per 
exemple retirar-li el títol de Molt Honorable. Tot i això hi ha altres tipus de mesures que es 

prendran quan hi hagi una sentència judicial ferma al respecte.  

Posa un exemple d'un cas en què s'ha aplicat això. Explica que hi va haver un diputat del 
Parlament de Catalunya que va estar encausat per un cas, si no recorda malament, de 
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presentar factures falses. Aquest va decidir presentar la seva renúncia com a diputat del 
Parlament tot i que, posteriorment, va anar a fer d'assessor del seu mateix partit a Brussel·les. 
L'argument amb el qual el ponent està d'acord és al fet que aquest 'diputat' es dedica 
professionalment a l'assessorament de la comunicació de partits polítics i, per tant, mentre 
espera la resolució de la seva sentència, es dedica a la seva feina. Aclara que aquest diputat és 

el senyor Jordi Cañas del grup parlamentari de ciutadans.  

De manera que es tracta d'un clar exemple que, durant el procés judicial, s'han d'assumir una 
sèrie de responsabilitats, com apartar-se de la vida pública del teu país, a fi d'evitar que la 
política del teu partit i la política general del teu país es vegin afectades per les teves activitats 
però, per contra, hi ha una sèrie de mesures que es prenen quan hi ha una sentència judicial 
ferma al respecte. 

Per tant, al seu parer, aquelles mesures que sí es poguessin prendre respecte a la figura o 
memòria de Jordi Pujol, i que tindrien un caràcter d'irreversibilitat, caldria esperar a què hi hagi 
una sentència judicial ferma. Dirigint-se al senyor Álvarez diu, fent broma que tot i que les 
paraules que dirà sonaran grans, està segur que quan hi hagi aquesta sentència judicial ferma 

ambdós es posaran d'acord en certes mesures que caldrà prendre.  

Per últim, no pot evitar fer referència a l'al·lusió que ha fet també del senyor Álvarez quan ha dit 
que el senyor Puigdemont tracta als espanyols com a invasors. El ponent li recomana que vegi 
el Ple d'investidura, en el qual el senyor Puigdemont va explicar, de forma magnífica, això, i que 
l'única cosa que feia el president era citar un article de Carla Rahola, publicat l'any 1938 a 
Girona que es deia 'Contra l'invasor' i que el que feia era recordar una estàtua de Girona que 
commemora la resistència dels gironins en contra les tropes franceses de 1919 i encoratjava 
als gironins a mantenir aquest esperit alhora de lluitar i resistir en contra dels invasors feixistes 
que s'acostaven a la ciutat. Un article que després va ser utilitzat per sentenciar-lo a mort.  

Dir-li també que exposar els quadres dels presidents republicans, Macià, Companys o Irla, és 
en certa forma homenatjar, a tots els que van lluitar contra la invasió feixista - invasió que va 
retallar la llibertat de molts catalans i de molta altra gent de la resta de l'Estat - i que el seu valor 

i la seva lluita contra l'invasor també és digna de ser recordada per aquest Ajuntament. 

Per acabar, només afegir que totes aquestes consideracions estan bé i podrien ser subjectes a 
debat, però si els seus grups municipals respectius presenten mocions per parlar aquests 
temes serà el moment adient per parlar-ne i votar-ho i saber quina és la opinió general del Ple 

alhora de tirar-les endavant.   

 

SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES 

Sr. Antonio Rodríguez.- Exposa que a títol personal, s'abstendrà. Afegeix que tota pedagogia 
històrica té un contingut polític, de manera que tot el que es pengi en aquesta sala té un 
contingut polític. El seu grup no està a favor ni en contra, però creuen que s'ha de ser 

conscients a l'hora d'explicar-ho.  
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En tot cas, considera que és un tema que cansa i no consideren que sigui fonamental; i creu  

que, en aquest país, en algun moment, els silencis també seran pedagògics.   

 

 SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR 

Sr. Manel Escobar.- Es dirigeix al senyor Plana i li recorda que si avui es pot permetre parlar 
amb tota llibertat és perquè li va donar el senyor que el mateix ponent ha recalcat que no va 
jurar la Constitució. Reitera que va ser Joan Carles I qui en el seu dia va donar a tots els 
espanyols i a tots els catalans, aquesta llibertat d'expressió i aquest llibertinatge que de 
vegades s'agafen alguns. 

Tot i que el senyor Plana hagi parlat del Molt Honorable Sr. president Puigdemont i hagi  
explicat les referències del comentari dels invasors, cal afegir que al senyor Puigdemont no se li 
pot treure la falta de respecte que ha tingut vers les persones que no som independentistes. 
Com al fet que el dia abans del discurs per a la presa de possessió i va dir: 'visca Catalunya 
lliure, estat sobirà, republicà…' i en definitiva, sempre el mateix discurs que tenien els que 

formen part del cercle d'independentisme i separatisme.  

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS 

Sr. José M. Álvarez.- Responent als senyors de Gent del Poble els quals han dit que aquest 
regidor parla lleugerament, diu que no són les seves paraules. Especifica que són les paraules 
del senyor president de la Generalitat el qual diu 'cloaca' als espanyols i als que se senten 

espanyols i els anomena invasors.  

Dirigint-se al senyor Joan Plana, li diu que menys mal que tenim un rei, perquè és gràcies a 
aquest rei que tenim democràcia i que tot el que passa de beneficiós en aquest gran país que 
és Espanya ha estat Joan Carles I qui ha fet tot possible de manera que és un gran 

representant d'aquest gran país.  

Diu que el senyor Plana vol desprestigiar una persona que durant la seva vida ho ha donat tot 
pel seu país i considera que la única excusa que dona el regidor d'Esquerra en contra de les 
seves paraules - quan ha dit que el senyor Pujol és un defraudador d'hisenda-  és que aquesta 
moció no reflecteix aquest fet. I considera que si aquesta és la excusa que tots donen per 
amagar aquest senyor, reitera, defraudador d'hisenda, no és d'estranyar que tot vagi com va. I, 
si es vol continuar en aquest camí de 'tot va així' i donar excuses que no tenen cap força, 

doncs, diu : 'endavant'. 

Repeteix que el senyor Puigdemont, és una persona que ha utilitzat sempre les institucions 
catalanes per posar-les al servei dels independentistes i no pas per al servei de tots els 

catalans. 

Insisteix que un president pot tenir una ideologia i pot ser d'un partit o d'un altre; però, per sobre 
de tot ha de donar una estabilitat, ha de donar una moderació, i el senyor Puigdemont no 
representa l'estabilitat i la moderació que avui en dia Catalunya necessita per tirar endavant. I el 
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senyor Puigdemont, reitera, defensa allò que és seu però no a la totalitat dels catalans. Per 
tant, no és un bon president i, segons el grup municipal de Ciutadans, no mereix estar en 

aquest Ajuntament. 

 

SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ DEMOCRÀTICA DE 
CATALUNYA 

Sr. José A. Valdera.- Considera que aquesta moció no té un contingut únicament didàctic, sinó 
que té també un contingut polític. Per això, ha comentat abans que si tingués realment un 
contingut didàctic, en aquesta mateixa moció hi hauria la possibilitat també de penjar els retrats 
dels alcaldes i alcaldesses que ha tingut el municipi de Roses, o els presidents del Govern de 
l'Estat o caps de l'Estat, Joan Carles I i Felip VI; i aquest sí que seria realment un contingut 

didàctic. 

Però pel fet que en aquesta només es parli dels últims presidents de la Generalitat - 
concretament des del 1931 fins a l'actualitat- denota que té, clarament, un contingut molt polític. 
Per tant, donat aquest contingut polític i que no té tot el contingut didàctic que hauria de tenir, 
creu que la Sala de Plens no és tampoc el lloc destinat a fer continguts educatius, per la qual 

cosa el seu grup municipal s'abstendrà. 

 

SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 

Sr. Carles Pàramo.- Com ja ha esmentat el portaveu del seu grup municipal, senyor Marc 
Danés, aquest grup hi donarà suport. Recalcar la paraula de 'penjada de quadres' en sentit 
històric i didàctic que és el que és. La història no es pot canviar. Hem tingut els presidents i reis 

que hem tingut i és paper de la història jutjar.  

Diu que no és cosa seva defensar al senyor Pujol. El dia que quedi imputat, dona per fet que 
tindrà els seus advocats i llavors es veurà. Exposa que sí és cert que ha confessat que era 
coneixedor que la seva família tenia diners a l'estranger, però, en canvi afegeix que hi ha altres 

persones que no confessen, sinó que esperen que siguin portats directament davant del jutge.  

Així mateix, s'ha parlat de ses majestats els reis que hem tingut, cosa que aquest regidor no 
critica; tot i que també es podria parlar del gendre del rei i la filla del rei Joan Carles I, i de 
l'actual rei es podria parlar de la germana o del seu cunyat. És per això que es pregunta si és 
aquí on s'ha de fer un repàs dels antecedents històrics i judicials en relació a la hisenda de tots 

els personatges que, vulguem o no, formen part de la nostra història. 

Com molt bé ha dit el senyor Joan Plana, en presentar aquesta moció es demana senzillament 
posar tots els presidents de la Generalitat de la època moderna, els quals tots han tingut una 
forta representació per via democràtica – hagi sigut el parlament o les votacions populars que 

els han donat aquest paper.   
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Per contra, alguns comentaris de diferents grups municipals han demanat posar la fotografia de 
persones que no han estat designades pel poble, dos personatges dels quals concretament 

hereus directes del franquisme i que ni tant sols van poder jurar la Constitució.  

Creu que algunes intervencions, com la del senyor Manel Escobar, han estat fetes de manera 

visceral, amb tocs de demagògia i populisme.  

Pensa que els catalans hem estat tant perjudicats i som, fins i tot, tant 'tontos' que ens auto 
flagel·lem. Per exemple a través de les imatges dels mateixos mitjans de comunicació catalans 
en la manera com han anat reproduint les entrades de guàrdies civils encaputxats, entrant i 

sortint amb caixes, suposadament plenes de documentació de tot arreu.  

Explica que fa pocs dies, de fet aquesta mateixa setmana, s'ha descobert un escàndol de 
corrupció del Govern Espanyol -Acuamed. De resultes d'aquest fet, la persona que ha dimitit és 
el tercer que està a la Moncloa, directament amb el president de l'Estat Espanyol. Curiosament, 
diu, cap mitjà de comunicació no ha parlat de quin partit hi ha en el Govern, ni que en aquesta 
empresa pública hi havien governat també el Partit Socialista i el Partit Popular i que la persona 
que ha dimitit, reitera, és la tercera a la Moncloa, per darrera de la senyora Soraya Sáenz de 
Santamaria. I no ha passat res. Per contra, diu, si hagués passat qualsevol tonteria de 30.000 
euros a qualsevol ajuntament de Catalunya, hi hauria anat un exèrcit de guàrdia civils i cada dia 
hauríem estat portada de tots els diaris de la premsa espanyola i, com a mínim durant 3 o 4 

dies també de la premsa catalana.  

Però, reitera que això és el que tenim. Aquest regidor no es postula ni a favor ni en contra 
d'aquestes persones que acaba d'anomenar ni tampoc de les que ha anomenat el senyor 
Escobar. Aquí simplement un grup municipal ha presentat una moció que tractava de si penjar 
els quadres d'algunes persones a la qual el grup de Convergència i Unió s'hi ha adherit. I 
reitera que es tracta de presidents: un dels quals màrtir, un altre que va ser el primer instituït i 
l'altre que va formar part de la resistència d'una institució, la Generalitat de Catalunya, a l'exili 
forçós.  

Reprenent l'exemple d'en Pere i la Tània - comenta que no sap si el senyor Manel Escobar els 
ho haurà explicat- però seria bo que sabessin que el Govern Espanyol de Franco, va demanar 
a la Gestapo - a Alemanya- que capturessin al president Lluís Companys i el portessin a 
Barcelona perquè el volien afusellar. Exposa que aquest fet no s'ensenya a les escoles 

catalanes i encara menys a les espanyoles.  

De manera que demana una mica de moderació i contenció i no abusar de la demagògia, ja 
que, creu que si alguna cosa tenim de defecte els catalans és la nostra escassa o nul·la 
capacitat de reclamar i de demanar que s'arreglin els greuges. Afegeix que fins i tot un 

president del Barça va ser afusellat. 

Aquest regidor es pregunta què més hem de fer a la qual cosa creu que callar, anar fent i 
democràtica i pacíficament anar aconseguint tot allò que, durant tants anys, un estat ha fet per 

anar en contra dels catalans.  

En definitiva, no vol continuar parlant d'aquest tema perquè no és el que toca ara mateix. 
Reitera que aquí es tracta d'aprovar si es pengen o no les fotografies dels que han estat els 
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presidents de la Generalitat de Catalunya: Macià, Irla i Tarradellas, així com el president que ha 
estat escollit fa pocs dies, i que ningú ha pogut recórrer el seu jurament perquè va ser 

impecablement democràtic. 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

Sr. Joan Plana.- Fent un apunt ràpid en resposta a la intervenció del senyor Valdera en relació 
amb el que ha dit de penjar les fotografies de tots els alcaldes del municipi, el ponent considera 

que és una idea interessant d'estudiar, de la qual en poden parlar i mirar què s'hi  pot fer.  

I, per últim, afegir que quan s'ha esmentat que el rei espanyol s'ha sacrificat tant per Espanya i 
pels catalans, el ponent no pot recordar cap gran sacrifici que hagi fet tot i que, es pregunta, si 
potser no ho pot recordar perquè no té memòria d'elefant. 

 

SEGON TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS 

Sr. José M. Álvarez.- Per al·lusió, es dirigeix al senyor Pàramo dient-li que tot i que li ha reduït 
la seva carrera universitària en 10 minuts, amb alguns tocs de demagògia profunda, però 

irònicament li ha reduït molt bé. 

Afegeix que també li han dit que no se n'anés 'por los cerros de Úbeda' a la qual cosa repeteix 
que no ha dit res, que no és demagògia, que no és que aquest regidor parli malament d'una 
persona o altre, sinó que ha estat el mateix senyor Pujol qui, sense floritures, ha dit que tenia 
diners amagats i que ha defraudat a la hisenda pública. Li diu al senyor Pàramo que provi 
d'estar-se un any sense pagar a hisenda a veure què li passa, perquè el més segur és que li 

embarguin els comptes. 

Tornant al seu exemple d'en Pere i la Tània, demana als regidors si creuen que els escolars 
estaran contents de tenir un representant com el senyor Pujol. Amb el seu exemple d'en Pere i 
la Tània es referia a alumnes de cinquè, mentre que el senyor Pàramo ha parlat de temes 

universitaris. 

 

EXPLICACIÓ DE L'ALCALDESSA 

Sra. Montse Mindan.- Per resumir, tancar el tema i només fer una reflexió final, dir que això és 
una sala de plens on no només venen nens de cinquè sinó també molta altra gent, i la proposta 
que aquí es presenta és exhibir els retrats - aclareix que no es tracta de penjar, ja que no 
pengen a ningú – dels que democràticament han estat presidents de la Generalitat, és a dir de 

qui ha ostentat el càrrec. 

Pregunta si de veritat algú es pensa que pel fet de retirant-los la història millora, canvia o no 
s'explica. Precisament el fet de ser didàctic, permet que aquelles persones que hi han estat 

puguin explicar el què ha succeït i, si més no, aquesta és la seva opinió personal. 
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Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat:  

Vots a favor: Onze (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc Danés, Anna 
Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner i Fèlix 

Llorens. 

Vots en contra: Tres (3) Manel Escobar, Àngel Tarrero. José M. Álvarez. 

Abstencions:  Dos ( 2)  José A. Valdera i Antonio Rodríguez. 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 

com ha estat presentada i s'eleva a acord plenari.  

 

07.- PRECS I PREGUNTES 

 

TORN DE PARAULA DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA 

Sr. Èric Ibáñez.- Comenta que al ple del mes de setembre va demanar si es podia netejar el 
pont d'Es Barral o de Giraculs, a la carretera de Cadaqués, i tallar els esbarzers per a que el 
cartell informatiu sigui visible i encara no s'ha fet, per tant demana si es netejarà en algun 

moment.   

− També en el ple anterior va demanar com estava el tema del forn de ceràmica grec, que si 

no té malentès encara no s'ha tapat. 

− Pel que fa a la temporada de teatre de Tardor 2015, demana si es podrien donar dades de 

les persones que van assistir als diferents actes 

− Demana, també, si es pot fer una valoració, que vagi més enllà de bé o malament, de la 

campanya de Nadal de Comerç de Roses. 

− Pels carrers del centre de la vila hi ha alguns negocis tancats des de fa força temps que 
encara tenen els cartells penjats i, en algun dels casos, no estan enganxats a la façana, si 
no que sobresurten. Aquests cartells donen una imatge degradant i de deixadesa. Demana 

si aquest govern preveu fer alguna actuació al respecte. 

− Avui hem vist que ja es poden passar a recollir uns rosers per la Fira de la Rosa 
d'enguany, i demana si poden explicar com funciona, quin cost té aquesta iniciativa per 
l'Ajuntament, quina quantitat de rosers es té previst regalar i quin és l'objectiu que es 

persegueix amb aquesta mesura. 

− Per últim voldrien saber les dades de visitants de la Ciutadella, del Castell i de les visites 

del port i del refugi. 



 

Codi de validació: 8ac9f09a-6d6b-4885-a44f-aa79b649653e  26 

 

Sr. Joan Plana.- Ara fa dos mesos aquest Ple va aprovar una moció impulsada pel grup 
municipal d'Esquerra Republicana per incorporar els serveis de missatgeria instantània com a 
via per notificar notícies i avisos als ciutadans de Roses. Fets com el canvi de ruta de la 
cavalcada de reis per causes meteorològiques, impossibles de preveure amb antelació, 
demostren que sistemes com aquest podrien ser útils per a molta gent a l'hora d'informar-los de 
canvis d'última hora que no es poden preveure. Pregunta si el govern ha començat els tràmits 

necessaris per a posar-ho en pràctica aquest mandat del Ple. 

– Han vist com aquestes últimes setmanes s'han fet una sèrie d'actuacions a la riera 
Ginjolers per tal de col·laborar a nivell les llambordes col·locades al voltant dels arbres amb 
terra entremig d'elles que havien quedat enfonsades. Aquest grup municipal voldria saber si 
s'ha près alguna mesura per tal que no es torni a enfonsar o que la terra vagi desapareixent i 
vagin quedant les llambordes al descobert o si es preveu que caldrà anar-ho reparant 

periòdicament. 

– Comenta que han rebut queixes d'alguns usuaris del lavabo públic instal·lat davant de 
l'Hotel Marina que els han dit que els últims dies hi van haver problemes deguts a que no 
s'obrien en dipositar els 20 cèntims. Voldrien preguntar si s'ha detectat algun problema i en cas 

que no, demanar si es podria revisa que tot funcionés correctament. 

– Al carrer del Dr. Barraquer, just a la part que toca a l'aparcament llogat per l'Ajuntament, 
davant dels pisos del Goya, hi ha una casa en estat semi-ruïnós, envoltada per balles que 
ocupen part de la vorera i que donen una molt mala imatge de l'espai. Demanen si l'Ajuntament 

té constància d'algun projecte per tal de solucionar aquesta situació. 

– Els han arribat, també, demandes de dos punts de la ciutat on alguns ciutadans consideren 
que la col·locació d'un mirall facilitaria fer l'STOP; un és al carrer Ramón y Cajal amb el carrer 

de Francesc Macià i l'altre és a la pujada del Grecs amb el carrer Mimosa.  

 

Sra. Verònica Medina.- Primer de tot vol dir que el Nadal és la celebració més familiar i màgica 
de totes les festes que tenim durant tot l'any, són dies d'il·lusió, de somnis i d'alegria, sobre tot 

per a la mainada; i a partir, d'aquí passa a les preguntes següents: 

– Tot i que aquest Nadal, Roses va lluir d'una preciosa lluminositat, troben que li va mancar 
l'essència fonamental en els seus carrers: música amb nadales tradicionals, una bona 
decoració, més dinamització per afavorir els comerços del nostre municipi, i demana si es va 
pensar en aquestes coses. 

– Referent al tió gegant, la gent es va queixar per la manca d'organització: no hi havia 
tanques per delimitar l'entrada i la sortida dels nens, no hi havia control de les vegades que hi 

accedien per a agafar caramels… 

– El 31 de desembre van sortir autobusos des de Roses a Platja d'Aro, portant joves per a 
celebrar el Cap d'Any en aquesta ciutat, el seu grup municipal creu que ja és hora de plantejar 
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una zona d'oci nocturn per evitar definitivament l'exili del nostre jovent que, per raons vàries, es 
veuen obligats a desplaçar-se envers altres municipis. I no només pels joves, tothom mereix 

gaudir d'un espai on anar-hi a passar-ho bé. 

– En dos plens anteriors hem traslladat a aquest Ple la problemàtica de les colònies de gats 
al Mas Fumats. El nostre grup s'ha reunit amb l'Associació Empordanimals i ens han traslladat 
la necessitat d'establir una taula de treball per tal de solucionar aquest tema. El nostre grup 
comparteix totalment aquesta idea, ja que aquesta entitat ha preparat diferents projectes per tal 
de tractar la problemàtica dels gats, que creuen que és molt interessant i que caldria estudiar 
entre tots. Preguen, doncs, que es constitueixi aquesta taula per tal de poder tractar les 
solucions que proposa aquesta entitat i fer-ho coordinadament entre l'Ajuntament i les diferents 
entitats de la zona. 

– Els han arribat queixes que molts dels pins de la vila, especialment els del Mas Oliva, 
estan infectats per una plaga d'erugues, possiblement la coneguda com eruga processionària. 
Els agradaria saber si es té constància des de l'Ajuntament d'aquest problema i quines mesures 

hi ha previst prendre al respecte. 

– De cara al Carnaval d'aquest any l'Ajuntament ha previst posar contenidors de reciclatge 
extres en llocs estratègics (com davant del Si Us Plau) ja que per a la Festa Major no va haver-

hi cap acte especial per fomentar el reciclatge.   

 

Sr. Gerard Teixidó.- Fa les intervencions següents: 

– Primer de tot vol felicitar i donar les gràcies al restaurant Las Tablas i el bar Ca la Sogra 
per la iniciativa dels pica-pica solidaris en benefici de les entitats del tercer sector (FADIR, 
Fundació Roses Contra el Càncer i Tramuntanets); que, tot i que, la iniciativa va néixer l'any 

passat, ha estat enguany quan s'ha consolidat i s'han obtingut majors beneficis. 

– Temps enrere ja va exposar les diverses problemàtiques que presenta el parc, encara ara, 
de la plaça de la Victòria Catalana. Però avui li agradaria fer especial esment als racons  que 
queden oberts on hi ha unes casetes elèctriques, a la part baixa, les qual estan plenes 
d'escombraries, pintades… També hi ha les portes obertes entre les casetes, cosa que fa que 

s'hi pugui accedir molt fàcilment. Saber si es podria fer alguna actuació al respecte. 

– Voldria saber la valoració que l'equip de govern fa dels tallers artístics familiars realitzats a 
Ca l'Anita durant les festes de Nadal, quin nombre de famílies participants hi ha hagut i si hi ha 
previst fer altres tallers d'aquest tipus fora de la temporada de Nadal. 

– Manifesta que van rebre una queixa respecte al Parc infantil de Nadal per diferents motius: 

1. es feia pagar 3,50€ als nens de 2 anys tot i que no podien fer ús d'unes quantes 
atraccions (circuit d'aventures, llit elàstic amb arnès…) Pregunta si hi hauria 
possibilitat de fer pagar una entrada més econòmica pels menors de 3 anys o 
alguna solució semblant. 
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2. no hi havia prou organització en les àrees dels tallers ni tampoc bona gestió per part 

del monitoratge. 

3. poca varietat d'inflables… 

– Els agradaria saber, també, quina empresa va portar el PIN d'aquest Nadal i com va ser la 

selecció de la mateixa, així com la valoració del Casal de Nadal.  

– A nivell personal, vol afegir un comentari, referent a les declaracions que el regidor 
d'Esports va fer a Empordà TV, en les quals va dir que considerava que 'els casals són com 
una guarderia'. L'interlocutor considera que, per començar a Roses no disposen de guarderia 
sinó que hi ha llars d'infants i escoles bressol amb projectes educatius; i considera que els 
casals tampoc ho són. Són projectes amb unes activitats, amb una programació, en relació 
amb d'altres entitats d'educació no formal. Fa aquesta puntualització només, diu, com 

anècdota. 

– Per últim, voldrien saber en quin estat es troba la licitació d'obres de l'escola Montserrat 
Vayreda. Els han arribat notícies que es van decomissar els documents de l'expedient de 
licitació d'obres de l'escola en el marc de les investigacions judicials a finals de l'any passat pels 
presumptes casos de corrupció dels governs Pujol. Aquesta informació és verídica i demana 
saber com ha quedat l'assumpte. 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Fa les intervencions següents: 

– Exposa que a la última Junta de Govern s'ha fet una ampliació del termini d'execució del 

camí de ronda – punta Falconera – cala Montjoi, i demana saber com està. 

– El 17 de gener va sortit una notícia sobre la zona industrial i la sentència en relació a 

l'IADEN, quines reflexions farem. 

– Creu que s'han comprat algunes motos scooters, i fa un prec, en el fet de pensar en 
comprar-ne alguna d'elèctrica. Algunes experiències d'altres ajuntaments han demostrat que al 

final el cost del manteniment ha sigut millor que el de la moto convencional. 

 

Sr. Manel Escobar.-  Passa a fer els precs següents: 

– Exposa que el pàrquing que l'Ajuntament té llogat al carrer de Tirso de Molina, els veïns li 
han fet arribar que potser seria convenient posar alguns cartells indicadors perquè hi ha qui va 

a passejar-hi el gos i deixen tota la zona, mai millor dit, plena de caques i sense netejar.  

– Un altre prec que fa és en relació amb l'edifici del Goya, per la part del carrer del Dr. 
Barraquer, cosa que ja s'ha parlat alguna vegada en aquest Ple, si no recorda malament fa un 
ple o dos. Comenta que ell mateix hi ha passat i considera que s'hauria de revisar la col·locació 
dels contenidors que estan enganxats a l'edifici on hi viu gent. Si hi ha vidre, paper, orgànic… 
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potser s'hauria de valorar deixar el de paper i plàstic però treure l'orgànic, ja que cada dia estan 

en un estat demencial. 

– Saber si s'ha alguna cosa en el tema del Mercat Cobert. 

– Pel que fa a FITUR, fira que va acabar fa dos dies, pregunta si Roses hi ha estat present, 
si hi hem estat amb un estand, si hi hem estat sols i si se'n té alguna valoració. 

– Comenta que un tema que ja en el seu dia es va parlar i el Partit Popular va demanar, és la 
ordenació de la plaça Catalunya i si ja està e marxa, perquè aviat arribarà Setmana Santa i els 

locals i professionals de la hoteleria hauran de fer la seva ordenació.  

 

Sr. Àngel Tarrero.- Exposa que falten onze dies pel Carnaval i demana saber com està el tema, 
pel que fa als plans d'autoprotecció. Així mateix sembla que al Port, finalment, s'hi podrà entrar 
el divendres i vol saber si està previst quines són les persones encarregades de col·locar les 

carrosses a fi que no hi hagi problemes, tant el divendres com la resta de dies. 

− Demana si es té coneixement de si ens toca un radar durant les festes de Carnaval, amb la 

finalitat de tenir un millor control sobre la seguretat viària. 

− Per últim exposa que, pel que fa al terreny que hi ha entre la zona Lidl i la rotonda de 
l'Estel (el que queda davant del Ranxo), seria important gestionar-ne el tancament als efectes 
que no es produeixi la invasió de caravanes que es va patir l'estiu passat; ja que ara hi estan a 

temps d'evitar-ho. 

 

Sr. José M. Álvarez.- En relació amb el carrer Falp i Mates, la sortida número 3 dels cinemes - 
admet que és una mica pesat en aquest tema-,  ha parlat aquest tema amb l'alcaldessa i 
aquesta va enviar a rentar tota a zona, però l'interlocutor reitera que es tracta d'una zona de 
pas molt important, sobretot els diumenges amb el mercat, i és una zona que és un descontrol. 
Els contenidors sempre estan plens, tot està tirat pel terra, s'ha de fer alguna cosa amb aquella 
zona del darrera dels cinemes. Manifesta que cada dia podria portar àlbums de fotos de tota la 

zona feta un desastres, amb les deixalles… 

− Pel que fa al carrer del Puig Rom, a la dreta, concretament un metre abans d'entrar a la 
plaça de l'Església, hi ha un test de ferro que tapa el camí dels vianants. Exposa que hi ha un 
senyor que va amb cadira de rodes, que ha intentat passar per allà i no pot fer-ho perquè hi ha 

un test de ferro que està travessat i impedeix el pas. 

− Insistir, juntament amb els companys d'Esquerra Republicana, en demanar si la 'mega' 
construcció faraònica de la riera Ginjolers, està constant més diners del compte o tot ja està 

inclòs en el pressupost. 
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Sr. José A. Valdera.- Arran dels últims temporals de llevant, una part de la platja de la Punta, 
tornar a estar sense sorra, cosa que passa any darrera any i l'interlocutor demana a l'equip de 

govern si hi ha alguna solució a curt, mig o llarg termini per solucionar aquest problema. 

− Per altra banda, explica que a les xarxes socials hi ha hagut una mica de polèmica, 
concretament pel que fa al tancament del Port Pesquer, tot i que hi va haver una reunió al 
Teatre amb les colles. Per la qual cosa, demana al regidor de Festes que faci 'cinc cèntims' 

d'aquesta reunió i a quin acord s'ha arribat.  

− També, comenta que per part de l'equip de govern s'ha arribat a l'acord de crear un consell 
de Carnaval. l refereix que el grup municipal d'Unió, ja tenia aquest punt previst en el seu 
programa electoral – concretament en el punt 30 del seu programa -, crear no un consell sinó 
una comissió de Carnaval. I també establien en aquesta part del programa que aquesta 
comissió hi hauria representants de l'Ajuntament, de les colles de carnaval, i totes les àrees 
afectades (policia, SEM, protecció civil…) Recalca que aquesta era la proposta d'Unió, no a la 
que ha arribat l'equip de govern, perquè el seu grup considera que entre tots es pot fer un 
carnaval de qualitat i, per tant, s'alegra que la proposta del govern vagi per aquest camí i 

manifesta el seu recolzament. 

− Pel que fa a la ronda de Miquel Oliva i Prat / plaça Toledo que es va fer darrerament, hi ha 
uns contenidors. Algun veí, fa dos o tres dies, li va demanar quan hi havia la previsió de què 

aquests contenidors estiguessin oberts, ja que porten molt de temps tancats.   

 

Sr. Carles Pàramo.-  Comenta que ho han anotat, i indica que tenen molta feina ja que el poble 
de Roses té 45 km² de terme, de manera que  atendre totes les necessitats i totes alhora és 
impossible. Explica que la brigada forestal, la qual forma part de Rosersa i que s'encarrega de 
les zones rurals, té una agenda molt complicada. Tot i que ja es cuiden dels camins i llocs 
d'interès és però, lògicament, prioritari la neteja recs. De fet, fa poc han atès uns problemes 

que es generen cada vegada que plou pel darrera del Salatà.  

Comenta que el Giraculs, precisament, va ser un govern de Convergència i Unió qui el va 
condicionar; tot i que  molta gent no sap que aquesta zona (després del Mas Margarits, baixant 
cap a Perafita, on hi ha una carretera que baixa i on hi ha un pont fantàstic fet amb paret seca) 

forma part del terme municipal de Roses.    

Pel que fa al forn Grec han demanat 'un auxili' - en forma de redacció de projecte- a la 
Diputació de Girona perquè facin la consolidació de tot el barri hel·lenístic i totes les zones 

excavades de la vila medieval.  

En tot cas, el fet de tapar el forn Grec, diu que tan bon punt torni a treballar l'encarregat és una 

de les primers coses que té per fer.  

 

Sr. Francesc Giner.- Pel que fa a la valoració de la programació de tardor i més concretament al 
que s'ha demanat - l'afluència de públic de l'últim trimestre de l'any passat- diu que les 
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preguntes estaven totes relacionades: afluència del Teatre, dels visitants de la Ciutadella, els 
visitants del castell o els visitants dels tallers artístics fets a Ca l'Anita; de manera que durant 

aquest mes farà un resum i els ho passarà, ja que ara mateix no té les dades aquí. 

En relació al que s'ha comentat dels cartells que fan mala impressió pels carrers de Roses, 
indica que el seu grup ja n'havia parlat amb l'alcaldessa i havien dit la possibilitat de posar uns 

panells informatius. 

 

EXPLICACIÓ DE L'ALCALDESSA 

Sra. Montse Mindan.- L'alcaldessa intervé per fer un aclariment al regidor de Festes, dient que 
el senyor Ibáñez no parlava de cartells, sinó que es referia als rètols han quedat despenjats de 
botigues que estan tancades.   

 

Sr. Francesc Giner.- Reprèn la paraula per dir que, tot i l'aclariment de l'alcaldessa, vol informar 
que l'equip de govern té previst posar panells informatius, ja que a les parets s'enganxen 

moltíssims cartells. 

 

Sr. Carles Pàramo.- Quan es va formar l'anterior govern – 2011-2015- aquest es va trobar amb 
un Departament de Disciplina Urbanística amb més de 700 expedients sense resoldre. Per tant, 
aquest tema referit dels cartells, així com tantes altres coses que passen a l'espai públic, 
encara que siguin a efectes de propietat privada, depenen d'aquest Departament. Dins dels 
objectius que té l'actual govern és la reestructuració del departament encarregat de la vigilància 
i inspecció de l'espai públic. Aleshores explica que volen donar una resposta d'una manera 
seriosa, i no pas obrir un expedient i que aquest quedi en un calaix com passava sinó que es 
resolgui. De fet, l'Ajuntament ja s'ha tret la feina dels expedients sancionadors, gràcies al 

conveni que té amb Xaloc.  

Pel que fa als precs, tant del senyor Manel Escobar dels gossos que defequen en un 
aparcament com del senyor Èric Ibáñez dels rètols - ambdós amb bon criteri- que atempten 
contra el paisatge urbà del poble de Roses, són temes dels quals s'ha d'actuar de forma 
contundent. Ja siguin cartells, rètols… ni amb comissions ni inspeccions, si no hi ha un 
seguiment i una execució de la sanció imposada que venen regulades a les ordenances, 
aquests problemes no se solucionaran. Aprofita per comentar que, entre tots, hauran de revisar 

les ordenances.  

Creu que aquesta condescendència i aquestes ambigüitats ja fa massa que duren i que s'han 

de fer per un sentit de justícia vers les persones que són complidores. 

 

Sr. Fèlix Llorens.- En relació amb la campanya de Nadal, evidentment, ha anat bé. Avui mateix, 
l'interlocutor s'ha reunit amb l'Associació del Mercat Cobert i la primera pregunta que els ha fet 
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ha estat demanar-los com ha anat la campanya de Nadal, i la resposta de l'Associació ha estat: 

'bé'. 

No té dades de quants rasques s'han donat o quants premis s'han retornat, però si els regidors 
de l'oposició ho volen saber, ho preguntarà a l'ACORD.  De totes maneres la seva valoració 
personal, a part dels premis que s'hagin pogut donar i de la incentivació de les ventes, és que 
en aquesta campanya s'ha de posar en valor que les tres associacions que hi ha a Roses s'han 
ajuntat per fer una campanya única, i això considera que és el més positiu. I encara més 
perquè sembla que aquesta serà la llavor d'una federació d'empresaris rosincs, la qual cosa 

considera que pot ser una bona eina de promoció del comerç en un futur immediat. 

Pel que fa a la campanya dels rosers que, precisament, avui ha sortit publicat a la premsa i a la 
qual lamenta, a causa que tenia l'agenda molt plena no hi ha pogut fer declaracions; però, 
aprofita ara per explicar els dos objectius de la campanya de 'Posa un roser al teu balcó' que 

entra dins la campanya de la Fira de la Rosa: 

1. El primer, fomentar la participació de gent en el concurs de roses que es fa dins la Fira, 
ja que, és cert, hi havia molt poca participació i es vol mirar si això significa més 
incentiu. 

2. La segona, tal com diu el títol de la campanya 'Posa un roser al teu balcó', té per finalitat 

donar una mica més de color als balcons del poble i que no sigui una ciutat grisa. 

3. Pel que fa a la quantitat dels que es donaran, hi ha una previsió de 20 i sobre la marxa 

es veurà si es pot anar prorrogant.  

4. En relació amb el preu, ara mateix no ho té aquí, però ja els ho passarà. 

En relació amb les dades de visites del refugi i del Port també buscarà el nombre de tiquets 

venuts perquè de memòria no ho recorda. 

Quant al que ha demanat el senyor Manel Escobar, referent al Mercat Cobert, com acaba 
d'exposar, es reuneixen cada mes a fi d'estar al cas de les necessitats que tinguin. Pel que fa a 
l'evolució del nou projecte, tal com es va parlar amb l'alcaldessa, indica que s'està fent un 

estudi per saber quina és la viabilitat de la millor opció i que resulti més econòmica per tothom.  

Finalment, explica que l'Ajuntament de Roses va tenir presència a FITUR, de manera conjunta 
amb l'Estació Nàutica. L'Ajuntament ha agafat un estand amb col·laboració amb el Patronat 
dins de l'Àrea de Catalunya amb l'objectiu que els nostres empresaris puguin anar-hi i mantenir 
reunions amb tour-operadors i agències de viatges per poder vendre el seu producte. 

A falta de poder valorar les dades que l'Estació Nàutica hagi pogut fer, l'interlocutor creu que ha 
sigut una presència positiva. Personalment hi va anar el divendres i van mantenir una reunió 
amb l'Agència Catalana de Turisme sobre destinacions de turisme familiar. Així mateix va 
aprofitar l'ocasió per parlar amb el director de Certificats de l'Agència Catalana de Turisme i 
demanar-li la destinació de Turisme Esportiu, cosa que ja s'havia dit en els pressupostos de 
l'Ajuntament. El director va estar molt content que li demanéssim i en un futur molt breu 
s'iniciaran els tràmits per poder certificar-nos. Sobretot, creu que el més urgent serien els 

esports nàutics i cicloturisme. 
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També va tenir l'oportunitat de parlar amb el consignatari de la naviliera SAGA per organitzar 

una Funtrip, aquest mateix divendres. 

 

Sra. Montse Mindan.- En relació al prec que el senyor Joan Plana respecte de la missatgeria 
instantània, la resposta és que no. Aquest tema es va aprovar el mes de desembre, però la 
interlocutora ha estat de vacances i la seva tornada ha coincidit les vacances del tècnic de 
l'Ajuntament, per la qual cosa encara no n'han pogut parlar; tot i que aquesta setmana s'hi 

posaran.  

De totes maneres vol posar en valor el fet que quan hi ha una modificació d'horari que 
competeix a tanta gent, el que si va funcionar van ser les xarxes socials de l'Ajuntament, 
Facebook i Twitter. Explica que ella, personalment, va venir a l'Ajuntament per si hi havia gent 
que estava despistada, però va poder comprovar que aquestes vies funcionen perquè la 
majoria de la gent ja sabien que hi havia hagut una modificació del lloc. Tot i això està d'acord 

que és un tema en el qual s'hi han de posar. 

 

Sr. Carles Pàramo.- Passa a respondre les preguntes de la riera Ginjolers-Llambordes i la casa 

del Dr. Barraquer. 

Pel que fa la riera Ginjolers, exposa que l'obra encara no s'ha entregat perquè les companyies, 
tant l'elèctrica com Telefònica no han acabat la feina. Recorda als assistents que encara hi ha 
un pal de telèfons al mig de l'obra, i els diu que el dia que vegin que es treu, aquell dia es podrà 

dir que s'ha acabat l'obra.  

En tot cas, el projecte és el que és i qualsevol modificació de coses que no funcionin, o 
modificacions que endarrereixin molt l'obra provocaran que s'hagi de tancar l'obra i després a 
posteriori fer-hi modificacions. Tot i que aquestes ja serien a compte l'Ajuntament, i no a través 

del contractista que va guanyar el concurs i està duent a terme l'obra. 

L'interlocutor demana als regidors que són nous a l'Ajuntament molta paciència i que han de 
tenir en compte que la tramitació de qualsevol expedient municipal triga molt de temps. No és  
per falta de voluntat ni per falta d'idees sinó perquè l'Administració té aquest ritme, fent la 
comparació que control i velocitat són dos conceptes incompatibles. Per tant, com més controls 

hi ha – i és bo que hi siguin- menys ràpid és qualsevol tràmit que es fa a l'Ajuntament.  

Reitera que demana paciència però, aclareix, que hi estan a sobre i que tots els defectes que 
els regidors han anat apuntant amb les seves preguntes i precs, estan recollits i en el moment 

adient i d'acord amb el procediment administratiu s'aniran solucionant.  

Quant a desviació, diu que no està previst que hi hagi cap desviació; de fet, no n'hi ha masses 

en gaires coses i s'atreveix a dir que, últimament, no n'hi ha cap. 
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Sr. Joan Plana.- Aclareix al senyor Pàramo, que la seva pregunta era si l'actuació que s'ha fet 
per posar a nivell les llambordes, s'ha fet pensant en què no es torni a repetir el problema o és 

una actuació que es preveu que s'haurà d'anar fent periòdicament. 

 

Sr. Carles Pàramo.- Tot i que ho preguntarà, imagina que s'ha actuat segons el que diu el 
projecte. Explica que les llambordes s'enfonsen perquè els cotxes hi aparquen a sobre i fins 
que s'acabi l'obra l'Ajuntament no hi podrà posar pilones perquè això no passi. Diu que això és 
com un peix que es mossega la cua i, lamentablement, es poden fer molts acudits de com 
treballa l'Administració però, és així. Sosté que si l'obra no està entregada, l'Ajuntament no pot 

fer determinades actuacions perquè sinó s'entraria en formes d'actuar que no són correctes. 

Reitera que imagina que en aquest cas concret s'han reposat les llambordes però, sense fer-hi 
cap modificació de si a sota si ha de posar alguna cosa o altre perquè no està inclòs en el 
projecte i, per tant, són modificacions que no es poden fer. Repetix que quan s'hagi entregat 
l'obra, les solucions dels problemes seran definitives, però el que es fa en aquest moment no 

ho sap. 

Comenta que de totes maneres no es poden apartar d'allò que està contemplat, entre d'altres 
coses perquè el contractista no cobraria - atenent al què a dit el senyor Josep Manel- i, 

lògicament, el que no farà és fer més obres de les que estan previstes. 

D'acord amb la pregunta que s'ha fet en relació amb la casa del carrer del Dr. Barraquer, el 
senyor Pàramo, explica es va produir un despreniment en aquesta casa. Immediatament es va 
obrir un expedient i es va comunicar als propietaris. Així mateix comenta que li sona que el 
motiu pel qual l'Ajuntament no hi pot actuar és pel tema de l'assegurança i de les tramitacions 

judicials. 

El mateix passa amb la grua que hi ha al centre de la vila - pujant de la gasolinera del moll a la 
Gran Via - i que fa tant de temps que la gent, cansada, reclama que es tregui. La voluntat de 
l'Ajuntament ja és de retirar-la però indica que no es pot, perquè fins que el jutge no ho 

estableixi, no es pot retirar.  

Repeteix que no és una excusa però són temes de com funciona l'Administració. 

 

Sr. Juan M. Fernández.- En relació amb els lavabos del Passeig Marítim, que ja es va comentar 
al Ple passat, l'Ajuntament ja ha preguntat a l'empresa que fa el manteniment i la neteja. En 
principi, aquest fet es dona quan el moneder està ple. L'empresa ve a netejar molt sovint i és 

quan ho veuen, el buiden i torna a funcionar. De totes maneres, diu, ho tornaran a mirar. 

 

Sra. Montse Mindan.- Pel que fa als precs dels dos miralls en pren nota i ho parlarà amb la 
Policia Municipal. 
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Sr. Francesc Giner.- Respon a la senyora Medina en referència al seu comentari del tió de 
Nadal i diu que sí és cert que es van produir acumulacions quan la gent volia entrar-hi. 
Comenta que l'Ajuntament va posar tots els subministraments que va sol·licitar l'empresa que 
va dur a terme la festa, però evidencia que ell mateix es va adonar que s'hi haurien d'haver 
posat  tanques. De totes maneres observa que al cap de mitja hora ja tots els nens tenien el 
seu regal, i està d'acord que en properes ocasions s'ha de fer millor. Aquesta festa va tenir molt 

d'èxit, hi va haver molta afluència de gent i l'any vinent es farà molt millor. 

En quant a la festa d'any nou que la regidora d'Esquerra ha comentat que la gent marxa del 
municipi, el senyor Giner diu que ho sap bé perquè la seva filla també va marxar, per tant 
també li sap greu que els joves hagin de sortir del municipi. Explica que l'espai que l'Ajuntament 
disposa, que és el de la plaça Frederic Rahola, per aquella data estava ocupat. Ara hi ha un 
nou espai que és l'annex al pavelló, igualment el pressupost de Festes és el que és. Hi ha 
previstes festes al carrer que la mateixa regidora sempre demana. Per la qual cosa anuncia 
que quan es disposi de més de diners l'Ajuntament podrà fer més coses, però fins llavors i en 

relació amb la festa d'any nou, no pot assegurar res. 

 

Sr. Carles Pàramo.- Referent a la intervenció de la senyora Medina que ha parlat de la zona 
d'oci nocturn el senyor Pàramo li redirigeix la pregunta demanat-li què entén ella per una zona 
d'oci nocturn i, així, li respondrà segons al que ella entengui, ja que és un concepte molt eteri. 
Recorda que un grup municipal que es va presentar a les eleccions del 2007, tenia com a 
promesa estrella era fer una zona d'oci nocturn i, malgrat governar durant quatre anys, no van 

fer-la.  

 

Sra. Verónica Medina.- Opina que una zona d'oci nocturn és tant senzill com una zona on hi 
hagi bars, restaurants, activitat nocturna… i on la gent pugui anar a passar-s'ho bé. En principi 

d'iniciativa privada, tot i que seria un tema que s'hauria de mirar. 

 

Sr. Carles Pàramo.- Aclarida la petició de la senyora Medina, li respon que el POUM de Roses 
aprovat el 2010, contempla una zona d'oci nocturn situada a la riera de la Trencada, on hi havia 
els pous dels americans , seguint el camí que passa davant del Garden d'en Mateu - amb 
perdó de la publicitat. En aquella zona és on els polítics que hi havia al 2010 van votar a favor 
de fer-hi la zona d'oci nocturn. Pregunta a la senyora Medina si la veu possible en aquella 
ubicació; si veu factible que la iniciativa privada vagi en aquella zona, la urbanitzi, fer-hi els 
accessos, vendre solars… Considera que la paraula d'oci nocturn es banalitza molt i se'n fa 
molta demagògia (aclareix que no és el cas de la regidora d'Esquerra). Però si que la van fer 
els polítics que hi havia en aquell moment i les proves ho van demostrar i la van pagar perquè 

no van tornar a sortir escollits a les propers eleccions.  

Sosté que una zona d'oci nocturn, d'iniciativa privada, a la qual s'hi apunten tots. Per tant, si ve 
algú interessat en fer tot el que comporta -urbanitzar…- tindrà el vistiplau de l'actual equip de 
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govern i, fa constar que parla sense haver-ho consultat amb tots els companys del seu grup, de 

la mateixa manera que creu que tindrà el suport del grup municipal d'ERC-AM. 

Però, en definitiva i per acabar, demana que no es banalitzi ni es faci servir la paraula oci 
nocturn perquè és enganyar a la gent ja que això no existeix. Hi ha la iniciativa privada que du 
a terme activitats. Com s'ha pogut veure hi ha hagut d'altres iniciatives per reviure antigues 

instal·lacions i no han prosperat. 

 

Sra. Montse Mindan.- Vol afegir que s'han mantingut converses amb gent del món nocturn. 
Explica que avui dia hi ha molt poca promoció i inversió en equipaments o bars nocturns, ja 
sigui pels problemes que tenen en general, per la crisi, pel tabac…  Però anuncia, tot i que vol 
esperar una mica per poder explicar-ho, que pot haver-hi algun nou empresari il·lusionat en 
incrementar alguns locals al poble de Roses. Evidentment, l'Ajuntament va manifestar que, 

complint tots els requisits, tindria el suport per ubicar-s'hi. 

Hi ha previst que hi hagi gent valenta que vulgui tirar endavant aquestes inversions però, sí és 
cert que els mateixos promotors o inversors que es dediquen a l'oci nocturn admeten que és 

una època complicada. 

Comenta que ha volgut afegir aquesta explicació perquè aquesta reunió la van mantenir el mes 

de desembre – començant d'aquest mes passat. 

És positiu que pugui haver-hi algun altre interessat però indica que el grup d'inversors mateixos 
no estan en el seu punt àlgic per poder fer inversions i no només a Roses, sinó a d'altres 

municipis dels voltants i, pensa, de tot arreu. 

 

 Sr. Antonio Rodríguez.-  Per al·lusions pren la paraula dient que parlar del 2007 quan es porten 
ja dues legislatures posteriors… li sap greu perquè és un tema que ja s'ha convertit en una 
constant. Recorda que hi va haver una època en que es volia fer un túnel i foradar el Puig Rom 

perquè volien fer una gran avinguda.  

Exposa que Roses va tenir una bona època, amb creixement substancial, en el qual arribaven 
persones de tot arreu en volum i hi havia una expectativa de creixement urbanístic, i es volia 

desenvolupar un pulmó verd…  

En aquell moment semblava lògic invertir en espais d'oci nocturn. De manera que vol recordar 
que la dificultat de zones d'oci nocturn tenen molt a veure amb el tema d'on se situen, a qui li va 
bé a qui no li va bé… I, aquest era un dels motius de desplaçar aquesta zona a un lloc més 
exterior, tot i que segurament n'hi havia d'altres, perquè en aquest poble igual que a tots els 
pobles del 'mundo mundial' hi ha interessos personals. Però, en tot cas, recordar que tots els 
projectes i programes polítics tenen moltes il·lusions en tots els partits polítics, amb tots els 

respecte del senyor Pàramo. 
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Sr. Carles Pàramo.- Respon al senyor Rodríguez que quan la ciutadania planteja un problema a 
un polític aquest ha de buscar solucions, tot i que, lògicament i no és per criticar, ja que més 
tard es demostrarà si aquestes són bones o no. De tota manera, en aquell moment la única 
idea per solucionar el problema de densitat de trànsit que es provoca durant l'estiu pel fet 
d'haver-hi només dues vies de sortida, i que sempre estaven condensades (una avinguda 
Montserrat - plaça Llevant - carrer Nou i l'altre la Gran Via), va ser demanar als enginyers que 
busquessin una solució. Aquesta, era fer un túnel, però no es va tirar endavant per tenir moltes 
dificultats pressupostàries. Tant és així, diu, que algú en aquell moment s'ho devia creure 
perquè van inventar-se una gran ronda de circumval·lació per darrera del poble que sortia de la 

Vinyassa i anava a parar als bombers . 

 

Sra. Montse Mindan.-  En la intervenció de la senyora Medina referent als gats del Mas Fumats, 
l'alcaldessa ha preguntat si no es volia referir al Mas Buscà perquè a ella personalment també 
la van venir a veure els veïns d'aquesta zona aquest mes de gener per posar-li en coneixement 
aquesta dificultat. Posteriorment han mantingut reunions amb gent d'altres urbanitzacions de 
les quals han extret que aquesta problemàtica està més localitzada entre el Mas Fumats i el 

Mas Buscà. 

Anuncia que aquesta setmana té una reunió amb l'Associació dels Amics dels Animals de 
Roses i diu que quan acabin no té cap problema amb trucar i parlar amb el president de 
Empordànimals per informar-lo ja que aquest senyor es va preocupar per l'Ordenança de 
tinença d'animals i, de fet, s'hi va afegir alguna cosa a parer i observació d'aquest senyor i 
d'acord i conjuntament amb la Policia Local. De manera que, creu que entre tots poden fer una 

taula de treball. 

Pel que fa a la zona industrial de l'IAEDEN l'Ajuntament esperarà a la sentència del Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya. Aquest va emetre un dictamen que es va recórrer al Tribunal 
Suprem i aquest ha tornat el recurs al TSJC dient que si es tornin a mirar la sentència que van 

emetre. Que, si no es pot reposar, es valori si hi pot haver una indemnització. 

La pregunta de com es va fer la contractació del casal de Nadal, explica que el casal com la 
resta de contractacions passen per un concurs públic i ha estat d'aquesta manera com s'ha 
adjudicat a través d'unes bases que van fer els tècnics del departament. Per tant, va ser una 

adjudicació a través d'una mesa de contractació.  

En quan a la pregunta del senyor Teixidó de saber en quin estat es troba la licitació de les obres 
de l'escola Montserrat Vayreda, explica que el dia que la Guàrdia Civil va entrar al Departament 
d'Infraestructures de la Generalitat enduent-se tota la documentació que hi havia, aquest 

projecte estava damunt la taula apunt per a la seva adjudicació. 

Durant tot el mes de desembre, des d'Alcaldia, s'han estat fent trucades personal a diferents 
jutges per poder esbrinar si hi havia la possibilitat que aquesta documentació es retornés a la 
Generalitat i procedir, així, a l'adjudicació de l'obra. Ha estat l'Alcaldia qui ha anat preguntat i 
incidint en aquest tema -amb l'ajuda del senyor Manel Escobar- tant al subdelegat del Govern 
com a diferents jutges perquè en tractar-se d'un tema social s'entén que és un tema que 
preocupa i que s'ha d'anar demanant. Arran de tot això, van arribar a saber que els documents 
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es troben al Jutjat núm. 1 de Valls i que ho portava un jutge del qual no recorda el nom i amb 
qui no va poder parlar directament perquè ell mateix va manifestar que no podia parlar dels 

casos, però la va adreçar a la Guàrdia Civil. 

Comenta que així ho va fer i aprofita aquest Ple per agrair la col·laboració del capità de la 
Guàrdia Civil ja que la va posar en contacte amb el comandant de la Guàrdia Civil de Tarragona 

qui va mediar perquè aquest projecte pogués ser retornat a la Generalitat de Catalunya. 

Això s'ho van mirar el dia 24 de desembre i el mateix dia al migdia, la senyora alcaldessa va 
poder parlar amb el comandant qui la va informar que no s'incoava cap expedient sinó que 
havia donat la casualitat que aquest projecte estava allà (recorda que ni tant sols havia estat 
adjudicat). La interlocutora va demanar quin pas s'havia de fer a partir d'aquí a la qual cosa el 
comandant li va respondre: parlar directament amb la Generalitat perquè s'iniciés l'expedient de 
licitació una altra vegada. El mateix dia 24, va trucar al senyor Ricard Font de la Generalitat de 

Catalunya, per demanar-li i aquest li va respondre que així ho farien. 

Creu que el resultat ha estat molt positiu, per tots, perquè la Generalitat va trucar la setmana 
passada per comunicar que el dia 28 de gener l'òrgan de contractació adjudicarà l'obra; i així ho 
ha fet saber, a través de la regidora d'Ensenyament, a l'AMPA i a l'escola. 

Indica que hi ha dues altres adjudicacions que ja estan fetes: l'estudi de seguretat i salut i la  
direcció de l'obra, que es van adjudicar anteriorment a l'adjudicació de l'obra del Montserrat 
Vayreda. 

Referent a les motos de la Policia, aquestes no són elèctriques perquè són a les que se'ls dona 
més ús, però per a altres motos que l'Ajuntament vagi adquirint com poden ser per Rosersa, 
Port de Roses…, sí que s'ha decidit que fossin elèctriques de manera que el seu prec ja el 

tindran en compte. 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Explica que al Mas Oliva s'ha de fer una actuació perquè s'han de 
tallar gairebé tots els pins de la banda dreta perquè estan malalts. Ja ho va comentar en un 
altre Ple, però indica que, tots aquells pins, igual que les palmeres, ja fa molt de temps que 

passa una empresa cada quinze dies i tracta tots els que estan malament. 

Li diu al senyor Teixidó que no sap si és que té algun problema que no l'entén quan parla o que 
li fa molta gràcia, però aclareix que la seva llengua mare no és el català sinó que és el castellà. 
Per tant, li diu que per parlar amb ell ho farà amb castellà perquè en catalan no le entiende y 
cuando este ponente se refiere a guarderia, ya sabe que no hay guarderias en Roses, pero lo 
dice en un contexto determinado. Dice que como no tiene las misma palabras tecnicas que el 
senyor Teixidó, le va a dar todas sus respuestas por escrito a fin de que no haya ninguna falta 

de ortografia y  el senyor Teixidó lo encuentre a su gusto.  

Tot i això, li diu que no està emprenyat, reitera que parlarà amb els tècnics i li contestarà tot el 

que ha preguntat per escrit.  

Reitera que quan va dir guarderia, estava dins d'un context  responent a alguna pregunta feta 
en una entrevista. Alhora, diu, en vistes que el senyor Teixidó té molt de temps per veure les 
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seves entrevistes, a partir d'ara anirà en compte i quan faci alguna entrevista recordarà que el 
regidor d'ERC l'està mirant. Exposa que quan ell fa una entrevista parla perquè l'entengui la 
gent normal i aquests el van entendre perfectament, de fet, creu que l'únic que no el va 

entendre va ser el senyor Teixidó.  

Repeteix que no és la primera vegada que li fa una cosa així i diu que no li farà més perquè a 
partir d'ara, li respondrà cada pregunta que faci per escrit. Ja que això es pot fer i està 

plenament en el seu dret. 

Considera que és de mala educació, que cada vegada que aquest regidor diu alguna cosa, el 
vulgui rectificar. Demana al senyor Teixidó que li digui exactament què ha entès  – dins del que 

estava parlant- que aquest regidor va voler dir quan va fer servir la paraula guarderia.  

 

Sr. Gerard Teixidó.- Respon que el que ell va entendre va ser que una guarderia en un casal és 
un lloc on poder aparcar els nens i mentre els pares van a fer encàrrecs o les coses que hagin 

de fer.  

 

Sr. Juan M. Fernández.- Explica que el que ell volia dir quan estava fent la notícia, per tant dins 
d'un context, és que les guarderies o escoles bressol o el nom que tinguin correctament, aquest 
regidor considerava que a la pregunta de si hi havia molta gent o no, la seva resposta va ser 
que podria estar emprenyat si no hi havia molta gent al PIN o al casal. Ara bé, va dir que, 
personalment creia que com que és una cosa que es fa per nadal, dates en què normalment 
els pares treballen, és una mena de guarderia per deixar la mainada mentre els pares treballen. 
Aquesta va ser la seva opinió personal i com ho va explicar, ara bé, diu al senyor Teixidó que 

pot pensar el que vulgui i li pregunta alhora si considera que ho va explicar malament.  

 

Sra. Montse Mindan.- No considera que hi hagi cap grandesa del moment; en tot cas, entenen 
que el PIN de Nadal són 3 o 4 dies, per tant, poc projecte educatiu poden fer. Si bé sempre es 
fan projectes educatius però aquests series més en el cas dels casals de Setmana Santa o 
d'estiu. Pel que fa al PIN es podria deixar a mitges entre un concepte i l'altre. 

Referent a les entrades del parc infantil i al fet de tenir en compte si han de pagar menys 
determinades edats que no puguin fer totes les activitats, creu que deu estar establert en el plec 
de condicions i així ho consultaran.  

Quant a la valoració del casal, comenta que la farà el tècnic, a fi que pugui valorar si  aquesta 
empresa  és apta per tornar-se a presentar o no, i si l'Ajuntament tingués alguna cosa a dir en 

cas que es tornessin a presentar. 

En relació amb els cartells indicadors del pàrquing del carrer Tirso de Molina diu que s 'haurà de 
posar indicacions a tot arreu. Anuncia que tenen un gran nombre de cartells demanats sobre 
com s'han d'utilitzar els jocs i que arribaran en breu. Aprofita el prec per posar en coneixement 
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que hi ha hagut veïns també d'altres zones, com els de la zona de darrera del CAP, que s'han 

queixat perquè no es recullen els excrements dels animals.  

Pel que fa a la pregunta del senyor Àngel Tarrero en relació amb el radar explica que aquest 
mes, precisament, està a disposició del municipi de Roses. S'està valorant  si es fa servir o no, i 
en tot cas, les reunions que s'estan fent amb la Policia són les que es fan cada any i avui 
mateix l'alcaldessa ha trucat al cap dels Mossos d'Esquadra per parlar – prèviament a la reunió 
que han de mantenir amb la Policia Local- sobre la prevenció i disposició d'efectius previstos 
pel Carnaval. La resposta ha estat afirmativa i que aquesta setmana, per tant, ja es reuniran 

amb el cap de la Policia Municipal per acabar de delimitar i ultimar totes les qüestions. 

 

Sr. Carles Pàramo.- En relació amb la pregunta del senyor Manel Escobar, referent a 
l'ordenació de la plaça Catalunya, explica que l'Ajuntament està en contacte amb tots els 

empresaris de la zona i entre tots s'estan buscant solucions. 

 

Sra. Montse Mindan.- Reprèn la paraula per fer un incís a la pregunta de la col·locació de les 
carrosses de Carnaval – petició que van formular, també les colles de Carnaval. Diu que  
conjuntament amb el regidor de Festes, el cap de la Policia Local i un o dues persones de la 

comissió de festes es dedicaran només a col·locar i ubicar les carrosses.  

Pel que fa al terreny i el tancament del LIDL, explica que és un terreny privat. L'any passat ja es 
va demanar al propietari si donava permís a l'Ajuntament per tancar-lo – amb aquelles pedres 
tant grans- i que en vistes que és un terreny que queda tant ple de carrosses tornaran a reiterar 

al propietari del terreny que els permeti tancar-lo. 

Sr. Francesc Giner.- Continuant amb la intervenció de l'alcaldessa referent al Carnaval exposa 
que pel que fa al tema del pàrquing, aquesta mateixa setmana, i juntament amb l'anterior 
regidor de Festes – en Ferdy- hi ha prevista una reunió amb les diferents associacions que hi 
participen per parlar del tema de l'ordre i de la seguretat. Faran una petita explicació de com 
està previst que han d'entrar les colles perquè no es repeteixin els «cacaos» que es van 

produir, per exemple l'any anterior. 

Val a dir que ell personalment estarà allà, juntament amb algun policia local i algun membre 
d'AROFES que també ajudaran. Creuen que és un punt conflictiu i és un tema que tenen molt 

en compte, de manera que intentaran fer-ho el millor possible per establir com s'han de posar.  

Continua fent una valoració de la reunió que es va dur a terme amb les diferents colles després 
de les declaracions, fetes per ell mateix, que la nit del divendres es tancaria l'esplanada del 
Port.  Arran de les quals hi va haver una reacció fulminant, al cap d'un dia de les mateixes, de 

tot el jovent del poble, en què es van recollir més de 1.200 signatures. 

Personalment, li agrada haver posat aquest tema sobre la taula perquè així se'n va poder parlar 
i en la mateixa reunió es va fer un important exercici d'autocrítica entre totes les colles. El cap 
de la Policia Local, senyor Eduard Campà, va exposar molt bé què va passar l'any passat. Es 
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tractava precisament d'això, saber ben bé què està passant, en els últims anys, en aquesta 

esplanada i en aquest dia.  

Considera que va ser una reunió molt positiva. Tant el grup municipal ERC, com Unió (ha 
esmentat que en el seu programa electoral tenien previst crear una comissió de Carnaval) o 
com ells mateixos, en el pacte de govern dins l'apartat de Participació Ciutadana també tenien 
prevista la creació d'un consell de Carnaval, format pels portaveus de les mateixes colles i la 
regidoria tant d'en Ferdy com la seva mateixa. Si s'ha d'incorporar més gent, considera que 
s'ha de valorar i que ja es veurà en el seu moment. Reitera que el problema s'ha posat sobre la 

taula i per tant, espera que aquest any tot vagi molt millor. 

 

Sr. Carles Pàramo.- Respon a les intervencions fetes en relació amb el camí de ronda explicant 
que aquesta és una d'aquelles obres les quals és complicat determinar el temps que durarà. 
Exposa que fins i tot es va plantejar la contractació d'un burro per traginar tot el material per 
aquell camí (aigua, ciment…) S'ha de dir, però, que avança molt ràpidament i han demanat un 
ajornament d'uns dos mesos, el qual ha passat recentment per Junta de Govern; i afegeix que 
aquella obra s'està valorant molt bé. 

Pel que fa a la platja de la Punta, es dirigeix a la senyora Verònica Medina, ja que l'interlocutor, 
diu, la va veure per la televisió i sap que porta temes de Medi Ambient. Explica que es va 
encarregar un estudi a la UPC els quals van fer un programa per analitzar durant tot un any 
l'onatge i la incidència que té sobre sorra a la platja.  Alhora, el Ministeri de Medi Ambient de 
Madrid, a petició de l'Ajuntament, també ens ha enviat una proposta de solució. D'acord amb tot 
això ja hem encarregat un projecte que estarà llest en pocs dies i que consisteix en fer un petit 
espigó, submergit i perpendicular. Alhora que submergim la part més externa de l'espigó de la 
banda de llevant – els dos espigons de la riera Ginjolers- d'aquesta manera es farà el que els 
enginyers anomenen un taló i aquest trencarà l'onatge per una banda. L'onatge que bé de 
llevant passarà contra el segon espigó, de manera que l'onatge que pugui arribar fins aquí 

quedarà minimitzat per l'espigó submergit. 

Formalment, i a vistes del poble, quedarà més bonic i a més a més s'aconseguirà estabilitzar la 
platja. La proposta podria ser fer aquest espigó de fins a 100 m però, després de fer els estudis 
pertinents es farà un primer tram de 50 o 75m que estarà en poc temps. Al mateix temps s'ha 

fet l'anàlisi de la posidònia que hi ha, perquè s'ha de fer una tramitació d'impacte ambiental.  

L'obra resultarà prou barata, tenint en compte que no s'ha d'anar a buscar la pedra de 
l'escullera a fora sinó que és la mateixa escullera que es desmuntarà del tram que s'enretira. Sí 
que és cert, que es tracta d'una obra d'enginyeria important, pel fet de desmuntar l'espigó tal i 

com està. Però tenir en compte que tota aquesta pedra servirà i s'aprofitarà per construir el taló. 

  

Sr. Juan M. Fernández.- Referent als contenidors de la ronda Miquel Oliva i Prat (davant del bar 
Mortadelo) explica que hi ha dues qüestions: primer, els contenidors que encara no estan 
posats en marxa; i segon, el terreny. Alguns veïns també li han comentat això i explica que una 
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part d'aquell terreny és privat. Com que no està acabat, falta que ENDESA enretiri el quadre de 

llums que hi ha a la paret.  

Hi ha gent que es pensa que es tot el mateix, i que està delimitat. Per tant, reitera que la part 
que és privada no competeix a l'Ajuntament i pel que fa als contenidors demanarà el motiu pel 

qual encara no estan en funcionament. 

Sap que, quan es van col·locar, hi havia algun problema de càlcul i un cop col·locats es va 
veure que algun no es podia obrir o algun problema semblant. Però creu que això ja està 

solucionat de manera que hi deu haver algun altre problema que reitera demanarà. 

Responent a la intervenció del senyor José Manuel Álvarez que ha referit als contenidors del 
darrera dels cinemes, explica que ja se n'ha parlat en més d'una ocasió i que aquest és un 
problema molt greu. S'ha fet alguna reunió amb ROSESNET, per intentar solucionar-ho, ja que 
és un punt que es neteja i en menys de 24 hores ja torna a estar igual. Fins i tot, moltes 

vegades està la vorera plena i els contenidors buits. 

Refereix que un cop, fins i tot, es va plantejar la possibilitat de posar-hi càmares. La gent no 
llença les escombraries dins, sinó que les deixa fora; fins i tot s'ha donat el cas que algun dia 
no s'ha pogut ni passar per la vorera. Sosté que tot i que passa això els contenidors estan buits 
perquè ell personalment en veure-ho ha obert els contenidors per mirar si realment estaven 
plens i ha observat que no, que estan buits. Reitera que ja es va pensar en posar càmares en 
alguns punts tot i que no sap què estableix la legislació al respecte.  De totes maneres és un 

punt que es continuarà netejant. 

Pel que fa als precs: 1- del test que hi ha abans d'entrar a la plaça de l'església, al carrer Puig 
Rom; 2- la possibilitat d'instal·lar contenidors de plàstic per fomentar el reciclatge, ja que per 
exemple durant la passada de Carnaval s'utilitzen moltíssims gots de plàstic, el regidor comenta 

que s'ho mirarà i contestarà per escrit, perquè ara mateix no ho sap. 

En relació a la pregunta de la plaça de la Victòria Catalana, tot i que aquest tema ja és la 
segona o tercera vegada que surt, explica que l'últim cop que es va exposar aquest tema, al 
matí següent van anar-hi, la van arreglar, van posar sorra i anivellar el terra…  Es tracta d'una 
zona on no hi ha gaire llum, la gent hi va a la nit, hi fan festes… i és una zona que s'ha d'estar 
contínuament arreglant, perquè s'arregla i als dos dies torna a estar en mal estat. De totes 
maneres miraran el que s'ha comentat de la porta que queda oberta d'un quadre de llum, 
perquè és un tema perillós. 

 

Sr. Francesc Giner.- Respon que els tallers de cala Anita es continuaran fent. 

 

Sra. Montse Mindan.- Explica que la prova de posar música de Nadal pels carrers, tot i que no 
és una cosa que es faci des de l'Administració, explica que a l'anterior legislatura, conjuntament 
amb l'ACOR ja es va fer. Va ser l'Associació de Comerciants els que van tirar endavant aquesta 
proposta per ambientar els carrers. Ells mateixos, al segon any, van decidir que ho deixaven de 
fer. Considera que potser hi ha gent nova a l'ACOR que ho vulgui tirar endavant, però reitera, 
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que no va ser l'Ajuntament sinó que va ser la mateixa Associació de Comerciants la que va 

decidir deixar de posar la música ambiental. 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Demana al senyor Escobar a quins contenidors es refereix quan diu 

darrera del Goya.  

 

Sr. Manel Escobar.- Especifica que són els contenidors soterrats que hi ha al carrer del Dr. 
Barraquer, edifici Goya. Són uns contenidors situats a 1,5 m del veí, i com s'ha comentat fa un 

moment, el poc civisme que moltes vegades hi ha en aquestes zones…  

Creu que si es pogués treure l'orgànic – que és el que més residus genera- s'aconseguiria que 

no fes tanta mala olor.  

 

Sra. Montse Mindan.- Exposa que abans de començar el torn de precs i preguntes s'ha parlat 
d'un tema que havia quedat pendent de l'últim Ple que és la informació referent al Rocam i a la 
petició feta per part d'Esquerra Republicana i que tot seguit passa a explicar el regidor 

d'Urbanisme. 

 

Sr. Carles Pàramo.- Explica que al Ple del dia 30 de novembre es va presentar una moció, a la 
qual tots hi van donar suport, que era de recuperar l'antic projecte per la rehabilitació del 
patrimoni geològic del Rocam costaner a les rodalies del far de Roses. Aquest regidor ha 
buscat tota la informació perquè és un tema que va començar al 2003 i comenta que vol 
intervenir en aquest punt per intentar salvar, en certa manera, la mala imatge que l'Ajuntament 

de Roses va donar. 

Explica que l'Ajuntament no deu res. Es van signar uns convenis, la primera part del quals 
corresponia al pagament d'un 50%, que ja està pagat, i si els altres dos pagaments no s'han fet 
és perquè no s'han presentat les factures pertinents.  

De manera que vol deixar constància del bon nom de Roses ja que paga les factures i ara, a 
més a més, paga puntual.  

Fa una mica d'història per explicar que al juliol del 2003, essent ell mateix alcalde en aquell 
moment, va rebre una visita del senyor Carreres de l'UAB. Es va presentar una memòria 
valorada feta conjuntament entre els serveis tècnics municipals i l'UAB per recuperar aquell 
Rocam. El mes d'agost del 2003 es va fer l'aprovació inicial d'aquesta memòria, el mateix mes 
d'agost es va tramitar una petició de subvenció a la Generalitat. Al setembre del mateix any es 
va trametre aquesta memòria valorada al MIMAM (Ministerio de Costas) per veure si es feien 
càrrec de l'obra. Al desembre, es va rebre la confirmació de la Generalitat en què se'ns 
atorgava una subvenció d'11.000 euros, destinats a minorar la despesa de la inversió. Al mes 
de gener de 2004, el Ministerio respon que es tracta d'un projecte de gran interès, de manera 
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que ens demana que es redacti el document apropiat. Al febrer, l'alcalde fa un decret d'encàrrec 
del projecte al Departament d'Urbanisme i a la UAB. Al maig la UAB envia la proposta de 
conveni que, al mes de juny, és informada favorablement pels tècnics i juristes de l'Ajuntament. 
L'1 de setembre del mateix any, el Ple de l'Ajuntament aprova el conveni en el qual es diu que 
l'UAB redactarà el projecte amb un cost de 12.296 euros; el 50% dels quals a pagar en el 
moment de presentació del projecte -reitera que aquest import ja està pagat-, el 25%, a 
l'aprovació inicial, i, el 25% restant en acabar les obres. L'octubre del 2004 ens retornen el 

conveni. Al cap d'un any la UAB envia el conveni amb un mail, excusant-se del retard, etc. .. 

Explica que a l'expedient, entre el 2006 fins ara que se n'ha torna a parlar, no s'ha trobat res 
més. L'últim que hi ha és un e-mail intern d'una funcionària a una altra que diu: 'tinc a sobre la 
taula els expedients que vaig deixar al regidor Joan Esteve Danés (Patrimoni Geològic del Far 
de Roses). Me'ls ha portat la Mònica. Què he de fer. Espero la teva resposta.' I amb això, 

explica, s'acaba l'expedient del conveni. 

Aleshores des de llavors no s'ha fet res més i ara en funció de la moció que va presentar el 
grup municipal d'Esquerra Republicana i la pertinent aprovació del Ple en el qual es va donar 
suport, es reiniciarà el tema. Contactant amb la UAB i fent, l'Ajuntament, l'aprovació inicial 
actualitzada, perquè, evidentment, tot ha canviat. Així mateix es tornarà a demanar al Ministerio 

si ells es faran càrrec d'aquesta obra.  

Finalitza dient que amb aquests aclariments només volia demostrar que l'Ajuntament de Roses 

no té cap deute.  

 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 22.50 hores, de la 

qual cosa en dono fe. 

L’alcaldessa presidenta     El secretari general 

[firma01-01]      [firma02-01] 
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